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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 3/2010 
Caràcter: ordinària  
Data: 26 de març de 2010 
Horari: de 11:00 a les 14.55 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats Guardia,   Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 26 de febrer de 2010. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER 
PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 839 fins al núm. 1606 ambdòs inclosos. 
 
 
3.- DONAR COMPTE ESPECÍFICA DE DECRETS D'ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada del decret d'Alcaldia de data 9-3-2010 relatiu al 
nomenament del Sr. Josep Oriol Pelegrí Ruíz, en substitució del Sr. Esteve Aymerich 
Balagueró, en el Consell Assessor per a la Ciència de Lleida. 
 
 
4.- RATIFICAR DECRET D'INCOACIÓ DE L'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL CLUB ESPORT IU LA SEU VELLA DE 
LLEIDA 
 
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 2 de març de 2010, el qual en la 
seva part dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Club Esportiu La Seu Vella de Lleida per a la concessió al seu favor d'una Placa de la 
Paeria al mèrit esportiu. 
2. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, Regidor instructor de l'expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
5.- RATIFICAR DECRET D'INCOACIÓ DE L'EXPEDIENT PER A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ESPORTIU AL CLUB INEF D E LLEIDA 
 
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 5-3-2010, el qual, en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el Club INEF Lleida per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria al mèrit 
esportiu. 
 
2. Nomenar a S.Sa. José M. Alonso Fernández, Regidor instructor de l'expedient i al Sr. 
Carles Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 



 

 

 3

 
 
 
 
6.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'ALCALDIA DE DATA 12-3- 2010,  MITJANÇANT EL 
QUAL ES RESOL  DESESTIMAR ÍNTEGRAMENT UN RECURS POT ESTATIU DE 
REPOSICIÓ 
 
Amb 13 vots a favor del Grup del PSC i del regidor no adscrit, 3 vots en contra dels Grups 
d'ERC i ICV-EUiA i 8 abstencions dels grups de CiU i PP, s'acorda: 
 
Ratificar el decret d'Alcaldia de data 12-03-2010 mitjançant el qual es resol desestimar 
íntegrament el recurs potestatiu de reposició presentat el dia 17-2-2010 pel Sr. Pere 
González Élez, en la seva qualitat de secretari general de la Federació de Serveis Públics de 
la Unió General de Treballadors, contra l'expedient d'aprovació del pressupost de 
l'Ajuntament de Lleida de l'any 2010, així com de la plantilla orgànica i el catàleg/relació de 
llocs de treball, expedients que es ratifiquen íntegrament amb el contingut que van ser 
aprovats, i desestimar la petició de suspensió continguda en el mateix recurs. 
 
 
7.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D'ALCALDIA DE DATA 17-3- 2010,  MITJANÇANT EL 
QUAL ES RESOL  DESESTIMAR ÍNTEGRAMENT UN RECURS POT ESTATIU DE 
REPOSICIÓ 
 
Amb 13 vots a favor del Grup del PSC i del regidor no adscrit, 3 vots en contra dels grups 
d'ERC i ICV-EUiA i 8 abstencions dels grups de CiU i PP, s'acorda: 
 
Ratificar el decret d'Alcaldia de data 17-03-2010 mitjançant el qual es resol desestimar 
íntegrament el recurs potestatiu de reposició presentat el dia 8-3-2010 per la Sra. Lourdes 
Montes Malo,  en la seva qualitat de secretària general de la Federació de Serveis a la 
Ciutadania de Comissions Obreres, contra l'expedient d'aprovació de la plantilla de 
l'Ajuntament de Lleida de l'any 2010,  expedient que es ratifica íntegrament amb el contingut 
que va ser aprovat, i desestimar la petició de suspensió continguda en el mateix recurs. 
 
 
8.- EXPEDIENT DE GESTIÓ TRIBUTÀRIA "IMPOST DE CONST RUCCIONS, 
INSTAL·LACIONS I OBRES". CONCESSIÓ DE BONIFICACIÓ 
 
Vist l'informe de la cap de Gestió Tributària de data 15-2-2010, per unanimitat s'corda: 
 
Aprovar la següent bonificació: 50% de la quota de l'Impost de Construccions, Instal·lacions i 
Obres a l'empresa JOSÉ ANTONIO CHILLARON SIURANA & JUAN CARLOS CHILLARON 
SIURANA CB (expedient 456/2009 d'obres menors) per obres d'acondicionament i reparació 
de patologies de l'edifici ubicat al c/ Corts Catalanes 4, resultant una quota a liquidar de 
917,88 euros (50% s/ 1.835,76 euros). 
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9.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'AJUNTAMENT 2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
de l'Ajuntament, corresponent a l'exercici de 2009, i en compliment d'allò previst a l'article 
193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, el qual aprova el text refós de la Llei 
reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de la mateixa, fent constar el 
següent: 
 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . .             67.238.892,46 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 - 
         . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .                 38.267.060,19 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . . . . .                -4.352.299,51 
        -Resultat pressupostari ajustat            2.786.685,70 
     c) -Romanent de Tresoreria:  
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09. . . . . . . . . . . . . . .             69.199.522,51 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09 . . . .           48.708.854,23               
 
       - Fons líquids a 31-12-09 . . . . .             8.973.028,24 
 
      - Romanent de Tresoreria. . . . . .           29.463.696,52 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . .     18.456.824,09 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a  
         despeses amb finançament afectat.    6.697.069,08 
 
       - Romanent de Tresoreria per a des- 
         peses generals. . . . . . . . . .                 4.309.803,35 
 
 
10.- LIQUIDACIO DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'OCUPACIÓ 
"SALVADOR SEGUI" 2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut  Municipal d'Ocupació "Salvador Seguí", corresponent a l'exercici de 2009, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . .          1.672.217,24 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 . .       890.546,48 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                           -59.545,94 
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        -Resultat pressupostari ajustat. . .          518.228,97 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09. . . . . . . . . . . .                   1.659.543,90 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09 . . . . .        1.051.889,20 
 
       - Fons líquits a 31-12-09 . . . . .              231.771,12 
 
      
       - Romanent de Tresoreria total. . . .        839.425,82 
        - Saldos de dubtós cobrament. . . . .        14.968,00 
 
        - Romanent de Tresoreria 
          afectat a despeses amb 
          finançament afectat. . . . . . . . .             418.377,04 
 
        - Romanent de Tresoreria 
          per a despeses generals. . . . . . .         406.080,78 
 
 
11.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST D'ACCÉS INSTITUT MUN ICIPAL D'INFORMATICA 
DE LLEIDA 2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
d'Accés Institut Municipal d'Informàtica de Lleida, corresponent a l'exercici de 2009, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . . . .        864.347,33 
  
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 . . .     780.033,49 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . .            -26.242,04 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. . .         -26.242,04 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09 . . . . . . . . . . . .                    873.129,40 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09 . . . .             843.230,17 
        
       - Fons líquids a 31-12-09 . . . . . .             58.464,04 
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       - Romanent de Tresoreria total. . . .         88.363,27 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .         - 
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .             85.291,55 
 
 
12.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL DE COMERÇ, 
MERCATS I CONSUM DE LLEIDA 2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal de Comerç, Mercats i Consum de Lleida, corresponent a l'exercici de 
2009, i en compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, el qual aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna 
compte al Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . . .           161.245,48 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 . . .     243.643,80 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . .                            54.954,69 
        -Resultat pressupostari ajustat. . .            30.309,91 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09 . . . . . . . . . . . .                     165.997,18 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09. . . . . .           289.591,19 
 
       - Fons líquits a 31-12-09. . . . . .               240.697,11 
       - Romanent de Tresoreria total . . .         117.103,10 
       - Saldos de dubtós cobrament. . . . .         13.389,52  
 
       - Romanent de Tresoreria 
         afectat a despeses amb 
         finançament afectat . . . . . . . .                 55.644,78    
 
       - Romanent de Tresoreria 
         per a despeses generals. . . . . . .            48.068,80 
 
 
13.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DEL PATRONAT MUNICIP AL DE TURISME DE 
LLEIDA 2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
del Patronat Municipal de Turisme de Lleida, corresponent a l'exercici de 2009, i en 
compliment d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
qual s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
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a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . . . . . .       445.568,12 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 . . . .     252.999,78 
    
 
     
 b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici . . . . . . . . . . . .  . . . . . . . .            69.257,05    
        -Resultat pressupostari ajustat. .                -2.528,87 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09 . . . . . . . . . . . . . . . . . . .        467.566,89 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09. . . . . . . . .      298.475,76       
 
       - Fons líquids a 31-12-09. . . . . . . . . .      347.379,59 
 
      - Romanent de Tresoreria total. . . . . . .    516.470,72 
 
     - Saldos de dubtós cobrament. . . . . . .         7.573,59          
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat.      506.278,96          
 
       - Romanent de Tresoreria per 
         a despeses generals . . . . . . . . . . . .          2.618,17 
 
 
14.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'ACCIÓ CULTURAL 
2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal d'Acció Cultural, corresponent a l'exercici de 2009, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de 
la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . . . . . .       1.306.098,89 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 . . .       1.403.459,52 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici . . . . . . . . . . . . . . . . . . .             -54.826,07 
 
        -Resultat pressupostari ajustat . . . . .     125.177,72 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
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       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09 . . . . . . . . . . . . . . . . . . .     1.308.858,60 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09. . . . . . . .     1.499.464,41           
        
       - Fons líquids a 31-12-09. . . . . . . . . .      334.132,03      
 
       - Romanent de Tresoreria total. . . .  .      143.526,22 
 
       - Saldos de dubtós cobrament . . . . .         10.164,61 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat . .          -     
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .             133.361,61 
 
 
15.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'ACCIÓ ESPORTIVA 
2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010, la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal d'Acció Esportiva, corresponent a l'exercici de 2009, i en compliment 
d'allò previst a l'article 193.4 del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual 
s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, es dóna compte al Ple de 
la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . . . . . . .          774.436,23 
 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 - 
          . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .              487.255,92 
 
     b) -Resultat  pressupostari de  -  
         l'exercici. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .               59.619,97 
 
        -Resultat pressupostari ajustat. . . . . . .         116.972,63 
 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09 . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           781.790,22 
 
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09 . . . . . . . .          650.071,38 
        
       - Fons líquids a 31-12-09 . . . . . . . .                    508,18 
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       - Romanent de Tresoreria total. . . . . .          132.227,02 
 
      - Saldos de dubtós cobrament . . . . . . .           29.741,07 
 
       - Romanent de Tresoreria afectat a 
         despeses amb finançament afectat. .                 -     
 
       - Romanent de Tresoreria  
         per a despeses generals . . . . . .                102.485,95 
 
 
16.- LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L'INSTITUT MUNICI PAL D'EDUCACIÓ 2009 
 
Havent-se aprovat per l'Alcaldia, en data 27 de febrer de 2010 la Liquidació del Pressupost 
de l'Institut Municipal d'Educació, corresponent a l'exercici de 2009, i en compliment d'allò 
previst a l'article 193.4 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, es dóna compte al 
Ple de la mateixa, fent constar el següent: 
 
a) -Drets pressupostaris pendents de 
         cobrament a 31-12-09 . . . . . . . . . . . . . .      1.868.388,43 
        -Obligacions pressupostàries pen- 
         dents  de  pagament a 31-12-09 . . . . . . .     2.279.018,23 
     b) -Resultat  pressupostari de . . . . .    
         l'exercici . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .              -38.401,03 
        -Resultat pressupostari ajustat . . . . . . . .         119.207,04 
     c) -Romanent de Tresoreria: 
       - Drets pendents de cobrament 
         a 31-12-09 . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . .           1.868.388,43         
       - Obligacions pendents 
          de pagament a 31-12-09. . . . . . . . . . .         2.332.524,60 
 
       - Fons líquits a 31-12-09. . . . . . . . . . . .             585.695,80     
       - Romanent de Tresoreria total. . . .                   121.559,63 
 
      - Saldos de dubtós cobrament. . . . . . . .. . .          21.406,10         
       
     - Romanent de Tresoreria afectat a 
       despeses amb finançament afectat.                           - 
          
     - Romanent de Tresoreria per 
      a despeses generals . . . . . . . .                          100.153,53 
 
 
17.- EXPEDIENT D'APROVACIÓ DE L'ESCENARI PRESSUPOST ARI PLURIANUAL 2010-
2013 
 
Vist l'expedient tramitat al respecte, així com l'informe de la Intervenció i el dictàmen de la 
Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial, amb 18 vots a favor dels 
grups municipals del  PSC i ERC  i del regidor no adscrit, 8 vots en contra dels grups de CiU i 
PP i 1 abstenció del Grup d'ICV-EUiA, s'acorda  
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1r.  Aprovar l'Escenari Pressupostari consolidat de l'Ajuntament de Lleida i els seus 
Organismes Autònoms per als exercicis 2010-2013, d'acord amb la documentació que es fa 
constar en l'expedient. 
 
2n. Trametre a la Direcció General de Política Financera i Assegurances de la Generalitat de 
Catalunya, l'Escenari aprovat per a la seva aprovació. 
 
3r.  Facultar al Molt Il·lustre senyor alcalde per a gestionar, convenir i per a dictar quantes 
resolucions siguin necessàries per a l'efectivitat i desenvolupament d'aquest expedient i 
perquè subscrigui tots els documents que siguin necessaris per a aquests efectes. 
 
 
4t. Aprovar la documentació que es detalla en l'índex general de documents generals de 
l'expedient tramitat. 
 
 
18.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2009 I ANTERIORS DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA  
 
Amb 18 vots a favor dels Grups del  PSC, ERC  i del regidor no adscrit i 9 abstencions dels 
Grups de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'acorda aprovar el següent dictamen de la Comissió 
d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial: 
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis municipals, s'han efectuat despeses a 
l'any 2009 i anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al 
seu pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost Municipal 2010. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 726.421,21 EUR. 
 
 
19.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2009 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'AC CIÓ CULTURAL 
 
Amb 18 vots a favor dels Grups del  PSC, ERC  i del regidor no adscrit i 9 abstencions dels 
Grups de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'acorda aprovar el següent dictamen de la Comissió 
d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial: 
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2009 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Cultural 2010. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 246.054,74 EUR. 
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20.- EXPEDIENT DE RECONEIXEMENT DE CRÈDITS DE DESPESES EFECTUADES A 
L'ANY 2009 I ANTERIORS DE L'INSTITUT MUNICIPAL D'AC CIÓ ESPORTIVA 
 
 
Amb 18 vots a favor dels Grups del  PSC, ERC  i del regidor no adscrit i 9 abstencions dels 
Grups de CiU, PP i ICV-EUiA,  s'acorda aprovar el següent dictamen de la Comissió 
d'Economia, Promoció Econòmica i Cooperació Territorial: 
 
Com a conseqüència d'atendre a diferents serveis, s'han efectuat despeses a l'any 2009 i 
anteriors sense consignació, per la qual cosa s'acorda reconèixer crèdits per al seu 
pagament amb càrrec a les consignacions del Pressupost de l'Institut Municipal d'Acció 
Esportiva 2010. 
 
Els crèdits que es reconeixen són els que figuren relacionats a l'expedient, essent l'import 
total de 15.996,30  EUR. 
 
 
21.- EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE LES ORDENANCES FIS CALS MUNICIPALS 2.11 
TAXA PER SERVEIS EDUCATIUS I 2.15 TAXA PER ZONES BL AVES 
 
Vist l'expedient tramitat al respecte, per unanimitat  s'acorda: 
 
1r.  Aprovar les Ordenances fiscals que es concreten a continuació amb les modificacions 
que es detallen en l'expedient: 
 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
 
2n. Conforme amb allò establert als articles 17.1 i 17.2 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 
5 de març, pel qual s'aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, 
aquest acord s'exposarà al públic al tauler d'edictes de l'Ajuntament durant un termini de 30 
dies hàbils, dins dels quals les persones interessades podran examinar l'expedient tramitat i 
presentar les reclamacions oportunes. L'anunci d'aquesta exposició s'ha de publicar al 
Butlletí Oficial de la Província i almenys en un dels diaris que tinguin més difusió de la 
província. 
 
3r.  Si un cop finit el període d'exposició no s'ha presentat cap reclamació, s'haurà d'entendre 
com a definitivament aprovat l'acord de modificació de les ordenances fiscals no 
impugnades, de conformitat amb allò disposat en l'article 17.3 del mateix text legal. 
 
4t. Que es segueixin els tràmits reglamentaris. 
 
 
22.- RATIFICAR DECRET D'INCOACIÓ DE L'EXPEDIENT PER  A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA A LA SOLIDARITAT A LA LLAR MUNIC IPAL DE JUBILATS DE 
L'ERETA 

 
Per unanimitat s'acorda ratificar el decret d'Alcaldia de data 23-3-2010, que en la seva part 
dispositiva diu: 
 
1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
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en la Llar Municipal de Jubilats de l'Ereta per a la concessió al seu favor d'una Placa de la 
Paeria a la solidaritat.  
 
2. Nomenar a S.Sa. Ma. Rosa Ball Papiol, regidora instructora de l'expedient i al Sr. Carles 
Alsinet Mora, secretari, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
23.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES QUE REGIRAN LA  CONCESSIÓ DE 
DOMINI PÚBLIC SOBRE UNA PARCEL·LA DE TITULARITAT MU NICIPAL PER A  LA 
CONSTRUCCIÓ D'UNA RESIDÈNCIA ASSISTIDA I CENTRE DE DIA PER A PERSONES 
GRANS A LA CIUTAT DE LLEIDA 
 
Atès que l'Ajuntament de Lleida té voluntat de destinar  uns terrenys per a la construcció 
d'una residència assistida i centre de dia per a persones grans a la ciutat de Lleida. 
 
Vistos els informes de Secretaria General i Intervenció de l'Ajuntament de Lleida i la proposta 
del  
 
gerent de Serveis a les Persones, per unanimitat dels assistents s'acorda: 
 
1r. Aprovar la proposta d'aprovació del Plec de Clàusules administratives particulars, 
tècniques i d'inici de licitació, que regiran la concessió de domini Públic sobre una parcel·la 
de titularitat municipal per a la construcció d'una residència assistida i centre de dia per a 
persones grans a la ciutat de Lleida. 
 
2n. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l'Alcaldia (indistintament) tots 
els actes de desenvolupament o execució del present acord incloent, l'adjudicació, 
formalització del contracte, resolució d'incidències i altres. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE LA CONVOCATÒRIA DE SUBVENCIONS PE R A PROJECTES DE 
PROMOCIÓ DE LA INFÀNCIA DE LA REGIDORIA  D'EDUCACIÓ   I ATENCIÓ A LA 
INFÀNCIA DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A L'ANY 2010  
 
Vista la proposta de la directora de l'Institut Municipal d'Educació, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la convocatòria pública de les subvencions per un import de 9.000,00 euros a 
càrrec de la partida 05.232.148.901 per a projectes de promoció de la infància de la 
Regidoria d'Educació i Atenció a la Infància  que tindran un termini de presentació de 
sol·licituds d'un mes des de l'endemà de la publicació d'aquests bases i de la convocatòria al 
Butlletí Oficial de la Província.  
 
2n. Aprovar el nomenament de l'Òrgan Instructor de la present convocatòria de subvencions 
de la Regidoria d'Educació i Atenció a la Infància i d'Institut Municipal d'Educació en la 
persona del regidor Sr. Jesús Castillo Cervelló. 
 
3r. Aprovar el nomenament dels membres que formen la Comissió Avaluadora d'aquestes 
subvencions de la Regidoria d'Educació i Atenció  la Infància i de l'Institut Municipal. 
 
Aquesta comissió avaluadora està formada per: 
Sra. Alba Bosch Meda                   Directora de l'IME 
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Sr. Joan Ballesté Almacelleas       Cap de Secció Socioeducativa 
Sra. Àngels Adrover Villanueva     Tècnica d'Infància. 
 
4t. Es delega expressament en la Junta de Govern Local i en l'Alcaldia (indistintament) la 
resolució de qualsevol al·legació o reclamació i en relació a l'adopció de les mesures 
pertinents en relació a una eventual modificació en el termini de presentació de sol·licituds.  
 
 
25.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU A LA SRA. 
JOSEPA REIMUNDI I FLORENSA 
 
Vista la proposta del regidor d'Educació i Atenció a la Infància, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu a la Sra. 
Josepa Reimundi Florensa, fonamentada en la llarga trajectòria educativa. 
 
 
26.- CONCESSIÓ DE LA MEDALLA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU AL SR. ANICET 
COSIALLS MANONELLES 
 
Vista la proposta del regidor d'Educació i Atenció a la Infància, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu al Sr. Anicet 
Cosialls Manonelles, fonamentada en la llarga trajectòria educativa 
 
 
27.- CONCESSIÓ DE LA PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT ED UCATIU A L'ESCOLA 
GINESTA DEL SECÀ DE SANT PERE 
 
Vista la proposta del regidor d'Educació i Atenció a la Infància, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu a l'Escola 
Ginesta del Secà de Sant Pere, fonamentada en el reconeixement públic del 25è aniversari 
del desdoblament de dues escoles del barri del Secà de Sant Pere. 
 
 
28.- CONCESSIÓ DE LA  PLACA  DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU A L'ESCOLA 
TERRES DE PONENT DEL SECÀ DE SANT PERE 
 
Vista la proposta del regidor d'Educació i Atenció a la Infància, per unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar definitivament la concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu a l'Escola 
Terres de Ponent del Secà de Sant Pere, fonamentada en el reconeixement públic del 25è 
aniversari del desdoblament de dues escoles del barri del Secà de Sant Pere. 
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29.- RATIFICAR DECRET D'INCOACIÓ DE L'EXPEDIENT PER  A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU A L'ESCOLA UNI VERSITÀRIA 
D'INFERMERIA DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l'Institut Municipal d'Educació; atès l’informe de la Comissió Informativa 
de Cohesió Social i Serveis a les Persones i vist el decret d’Alcaldia de data 23 de març de 
2010,  per unanimitat s’acorda ratificar l’esmentada resolució, que en la seva part dispositiva 
diu: 
 
“1.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en l'Escola Universitària d'Infermeria de Lleida,  per a la concessió al seu favor d'una Placa 
de la Paeria al mèrit Educatiu. 
 
2.  Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de l'expedient i a la 
Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient”. 
 
 
30.- RATIFICAR DECRET D'INCOACIÓ DE L'EXPEDIENT PER  A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU AL COL·LEGI DO MINIQUES DE 
L'ANUNCIATA DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l'Institut Municipal d'Educació; atès l’informe de la Comissió Informativa 
de Cohesió Social i Serveis a les Persones i vist el decret d’Alcaldia de data 23 de març de 
2010,  per unanimitat s’acorda ratificar l’esmentada resolució, que en la seva part dispositiva 
diu: 
 
“1.  Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en el cololegi Dominiques de l'Anunciata de Lleida,  per a la concessió al seu favor d'una 
Placa de la Paeria al mèrit Educatiu. 
 
2.  Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de l'expedient i a la 
Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient”. 
 
 
31.- RATIFICAR DECRET D'INCOACIÓ DE L'EXPEDIENT PER  A LA CONCESSIÓ D'UNA 
PLACA DE LA PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU A L'ESCOLA JOC  DE LA BOLA DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l'Institut Municipal d'Educació; atès l’informe de la Comissió Informativa 
de Cohesió Social i Serveis a les Persones i vist el decret d’Alcaldia de data 23 de març de 
2010,  per unanimitat s’acorda ratificar l’esmentada resolució, que en la seva part dispositiva 
diu: 
 
“1. Incoar un expedient contradictori per acreditar circumstancialment els mèrits concurrents 
en l'Escola Joc de la Bola de Lleida,  per a la concessió al seu favor d'una Placa de la Paeria 
al mèrit Educatiu.. 
2. Nomenar a S. Sa. JESUS CASTILLO I CERVELLÓ, Regidor instructor de l'expedient i a la 
Sra. ALBA BOSCH I MEDA, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient”. 
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32.- RATIFICACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE EL DEPARTAMENT D'ACCIÓ 
SOCIAL I CIUTADANIA I L'AJUNTAMENT DE LLEIDA PER A LA CESSIÓ DE L'ÚS 
D'ESPAIS DEL CRAE LLARS D'INFANTS TORRE VICENTS DE LLEIDA A L'EB 
MUNICIPAL DEL SECÀ DE SANT PERE 
 
Vista la proposta del president del Consell Rector de l'Institut Municipal d'Educació, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni subscrit entre el Departament d'Acció Social i Ciutadania i l'Ajuntament de 
Lleida, el dia 1 de febrer de 2010, per a la cessió de l'ús d'espais del CRAE Llars Infantils 
Torre Vicens de Lleida a l'Escola Bressol Municipal del Secà de Sant Pere de Lleida, en les 
condicions previstes en el clausulat d'aquest document.  
 
 
33.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI MARC DE COL·LABORACIÓ ENTRE LA UNIVERSITAT 
DE LLEIDA I L'AJUNTAMENT DE LELIDA PEL PLA DE FORMA CIÓ DEL GRUP DE 
TREBALL DE LES OFICINES D'ATENCIÓ CIUTADANA 
 
Vista la proposta del cap d'Acció Participativa, per unanimitat s'acorda ratificar el conveni 
marc  de  col·laboració  entre  la Universitat  de Lleida i l'Ajuntament  de Lleida pel Pla de 
formació del grup de treball de les oficines d'atenció ciutadana de la Federació de Muncipis 
de Catalunya. 
 
 
34.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL PROTOCOL DE COL·LABORAC IÓ ENTRE 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA I LA UdL RELATIU A DIVERSES ACTUACIONS AL CAMPUS 
UNIVERSITARI DE CAPPONT I PER A LA COMPENSACIÓ D'OB LIGACIONS MÚTUES 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.- APROVAR el text del Protocol de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i la 
Universitat de Lleida, relatiu a diverses actuacions a realitzar al Campus Universitari de 
Cappont i per la compensació d'obligacions mútues. 
 
2n.- Delegar i facultar a l'Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per la 
signatura del Protocol, així com, per totes les qüestions que es derivin del present acord. 
 
3r.- Notificar l'acord als interessats. 
 
 
35.- APROVACIÓ D'UNA CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA DE DO MINI PÚBLIC, A FAVOR 
DE CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS SA RELATIVA A UN  TERRENY MUNICIPAL 
SITUAT A L'AV. TORTOSA, CONFRONTANT AMB LA LLOTJA 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la concessió demanial, per adjudicació directa, a favor de l'entitat mercantil 
CENTRE DE NEGOCIS I CONVENCIONS, SA, relativa a un terreny municipal, de 763,19 
m2, situat a l'Av. Tortosa, s/n, per tal de destinar-lo a l'ampliació, gestió i explotació del 
Centre de Negocis, Convencions i Congressos de Lleida (La Llotja).  
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Aquest terreny  figura inscrit al Registre de la Propietat núm. 4 de Lleida, Volum 2.621,  Llibre 
117, Foli 148, Finca núm. 6.716.  
 
2n.  El termini de la concessió s'inicia en la data d'adopció del present acord i finirà el 23 de 
novembre de 2054. 
  
3r.  Atenent el caràcter fonamentalment municipal que té la societat CENTRE DE NEGOCIS 
& CONVENCIONS, S.A, no s'estableix cànon, sense perjudici de la reversió de les obres i 
instal·lacions construïdes sobre la finca que es produirà amb l'exhauriment del termini de la 
concessió o de les seves pròrrogues. 
 
4t.  La concessió es regirà per l'establert en aquest acord i en allò que sigui aplicable pel Plec 
de condicions aprovat per l'Ajuntament Ple el 30 de setembre de 2005. 
 
5è.   Delegar i facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local amb els poders  i 
facultats tan amplis com siguin necessaris  per al desenvolupament i l'execució d'aquest 
acord. 
 
 
36.- RATIFICACIÓ DEL CONVENI URBANÍSTIC ENTRE L'AJU NTAMENT D'ALCOLETGE I 
L'AJUNTAMENT DE LLEIDA PER AL DESENVOLUPAMENT DEL S ECTOR 
URBANITZABLE NO DELIMITAT INDUSTRIAL "SUNDi-1" DEL MUNICIPI D'ALCOLETGE 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge, per unanimitat 
s'acorda: 
 
1r.  APROVAR el Conveni de gestió urbanística, subscrit en data 1 de març de 2010, pels 
Ajuntaments d'Alcoletge i de Lleida, per al desenvolupament del sector urbanitzable no 
delimitat industrial, de caràcter supramunicipal. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
3r. Publicar l'acord al Butlletí Oficial de la Província, al web de la Paeria i al Registre de 
Planejament Urbanístic de Catalunya i al de l'Ajuntament de Lleida. 
 
 
37.- APROVACIÓ DEL PLA D'EMERGÈNCIA D'INUNDACIONS A  LLEIDA (PEINLL) 
 
Vista la proposta de la regidora de  Mobilitat, Via Pública i Seguretat, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  Aprovar el Pla d'emergència d'inundacions a Lleida. 
 
2n. Trametre'l a la Comissió de Protecció Civil de Catalunya per a la seva homologació i  
registre. 
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38.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP LAMENTANT LA M ORT DEL SR. ORLANDO 
ZAPATA TAMAYO; DIVERSOS ACORDS RELATIUS ALS PRESOS DE CONSCIÈNCIA A 
CUBA 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar els següents tres punts de la moció presentada pel Grup 
Municipal del PP: 
 
“1r.  L'Ajuntament de Lleida lamenta la mort del pres polític Orlando Zapata Tamayo. 
 
2n. Exigim a les autoritats cubanes l'immediat alliberament de tots els presos polítics. 
 
...... 
 
5è. Donar trasllat d'aquests acords al President del Govern, al Ministre d'Afers exteriors, als 
Portaveus parlamentaris de les Corts i del Parlament Europeu, així com a l'Ambaixador de 
Cuba a Espanya”. 
 
Amb 8 vots a favor dels grups del PP i CiU, 17 vots en contra dels grups  del PSC i ERC i 2 
abstencions del Grup d'ICV-EUiA i del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar els següents dos 
punts de la moció: 
 
“3r. Instem al Govern d'Espanya  que obtingui del Govern Cubà el compromís que  Creu Roja 
Internacional pugui visitar les presons en les quals es troben reclosos els presos polítics i 
verifiqui que les condicions en les quals es troben s'ajusten als estàndards mínims que 
exigeix la legalitat internacional. 
 
4t. Reclamem al Govern d'Espanya que reprengui, en el marc de la Posició Comuna de la 
Unió Europea sobre Cuba, el suport i la solidaritat amb l'oposició democràtica al règim i 
especialment la política de portes obertes per als demòcrates  en les ambaixades, 
particularment l'espanyola, així com la dotació de les mateixes amb sistemes oberts de 
connexió sense fil a internet, a la disposició dels ciutadans veïns a la legació. 
 
 
39.- MOCIÓ DEL GRUP MUNCIPAL DE CIU PROPOSANT RESCI NDIR EL PROTOCOL DE 
COL·LABORACIÓ AMB LA "COMUNIDAD  ISLÁMICA DE COOPER ACIÓN Y DE UNIÓN 
DE LLEIDA Y COMARCA DEL SEGRIÀ" SIGNAT EL 7 DE DESE MBRE DE 2007 
 
Amb 9 vots a favor dels grups de CiU, PP i del regidor no adscrit, 16 vots en contra dels 
grups del PSC i ICV-EUiA i 2 abstencions del Grup d'ERC, s'acorda rebutjar el següent punt 
de la moció presentada pel Grup Municipal de CiU: 
 
“1.La Paeria de Lleida procedirà a rescindir el protocol de col·laboració amb el Sr. 
Abdelwahab Houzi en representació de la "Comunidad Islàmica de Cooperación y de Unión 
de Lleida y Comarca del Segrià", CICU, signat el 4 de desembre de 2007”. 
 
Amb 10 vots a favor dels grups de CiU, PP, ICV-EUiA i del regidor no adscrit, 15 vots en 
contra del Grup del PSC i 2 abstencions del Grup d'ERC, s'acorda rebutjar els següents dos 
punts de la moció: 
 
“2.Cercarà el diàleg i la col·laboració amb Imams i/o organitzacions respectuoses amb els 
valors de d'igualtat i que promoguin la integració dels nouvinguts a la nostra societat i no 
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signarà cap conveni de col·laboració ni donarà suport a cap Imam u organització de 
tendència radical i/o salafista. 
 
3. Promourà el trasllat de la mesquita del c/ del Nord segons els compromisos assumits amb 
el veïnat amb la major brevetat possible”. 
 
 
40.- MOCIÓ DEL REGIDOR NO ADSCRIT I DELS GRUPS MUNI CIPALS DEL PSC, CIU, 
PP I ICV-EUiA PROPOSANT LA CELEBRACIÓ ANUAL DEL "DI A DEL RIU SEGRE" 
 
Per unanimitat dels assistents s'acorda aprovar la següent moció presentada pel regidor no 
adscrit Sr. Zapater i els grups municipals del PSC, CiU, PP i ICV-EUiA. 
 
1. El 22 de març, dia mundial de l'aigua, serà dedicat a la ciutat de Lleida al reconeixement 
de la importància que el riu Segre té per a la nostra ciutat. Aquesta celebració es farà cada 
any. 
 
2n. Durant aquest dia es faran activitats de caire cultural, d'oci i recreatiu al voltant del riu 
Segre. 
Aquest dia seria un dia de retrobament anual en el qual podria haver-hi una llarga sèrie 
d'activitats per a totes les edats que,  a tall d'exemple, podrien ser: esbarjo per als nens amb 
jocs de tota mena, amb la consegüent conscienciació de l'important paper del riu a la nostra 
vida diària, educació mediambiental i sostenible per a tothom. 
 
3. Aquest acorda es portarà al grup de treball que, en el marc de l'any del riu Segre, es va 
acordar constituir. 
 
 
41.- MOCIÓ DEL GRUP MUNCIPAL D'ICV-EUiA RELATIVA AL  PLA PER AL FOMENT I ÚS 
DE LA BICICLETA 
 
Amb 10 vots a favor dels grups muncipals d'ICV-EUiA, CiU, PP i ERC, 15 vots en contra del 
Grup del PSC i 1 abstenció del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent moció 
presentada pel Grup Muncipal d' ICV-EUiA: 
 
1. Iniciar immediatament els treballs de manteniment pertinents perquè, abans de la 
inauguració del 3r Congrés de la Bicicleta, que tindrà lloc a la ciutat els dies 14-15-16 d'abril, 
tinguem la infraestructura actual del carril bici en condicions òptimes de funcionament. Això 
implica, pel cap baix, el repintat complet de la xarxa actual més antiga, la reparació dels 
trams en mal estat i la recol·locació de separacions que marquen el límit del carril. 
 
2. Crear una "Oficina de la Bicicleta", un organisme de participació on els clubs ciclistes de la 
ciutat, les associacions i les persones interessades puguin presentar les seves propostes 
quant a l'educació en el transport sostenible, suggeriments de millora quant al carril bici, 
quant al seu ús, protecció i manteniment i qualssevulla altre tema relacionat amb la bicicleta. 
 
3. Crear un cos especialitzat voluntari de la Guàrdia Urbana, a imitació d'altres ciutats 
(Barcelona, Badalona, L'Hospitalet, Montigalà...) que el tenen des de fa anys, el qual, com a 
policia de proximitat, es desplaci amb bicicleta durant les seves hores de servei. 
 
4. Promoure, comptant amb la col·laboració entre l'IME i el Departament d'Educació, un "Pla 
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de Mobilitat Escolar" que tingui per objecte afavorir que els desplaçaments diaris dels 
estudiants es realitzin en bicicleta. En col·laboració amb la regidoria d'Urbanisme, crear uns 
"camins escolars" segurs i especialment protegits per tal d'afavorir aquests desplaçaments. 
 
5. Crear una xarxa mínima d'aparcaments protegits en urnes externes per a les bicicletes, a fi 
d'afavorir la intermodalitat en el seu ús (exemple: al costat de l'estació de trens o 
d'autobusos). 
 
6. L'ajuntament de Lleida crearà un nou servei de lloguer de bicicletes que estaran 
disponibles en els principals  punts de la ciutat. 
 
 
42.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC D'ADHESIÓ A L A CAMPANYA DE 
SENSIBILITZACIÓ "HORA DEL PLANETA" 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent moció presentada pel Grup Municipal del  PSC: 
 
Adherir la ciutat de Lleida a la campanya de sensibilització "Hora del Planeta". 
 
Tancar els llums dels edificis muncipals de la Paeria, Pal·les i Sant Francesc, durant l'Hora 
del  Planeta, el dia 27 de març de 2010, de 20:30 a 21:30, així com d'altres edificacions 
simbòliques de la ciutat com la Seu Vella. 
 
Demanar a la ciutadania de Lleida que participi activament en l'esmentada campanya 
apagant els llums de llurs domicilis i que sigui activa en la lluita contra el canvi climàtic. 
 
 
INTERVENCIONS  
 
(en el moment de la votació del punt de l’ordre del dia número 8 s’incorporen a la sessió els 
regidors i regidora Srs. Yuguero i Castillo i  Sra. Parra.).    
 
Debat conjunt dels punts números del 9 al 20 (liqui dació del pressupost municipal i 
dels organismes autònoms de l’any 2009, escenari pr essupostari plurianual 2010-2013 
i expedients de reconeixement de crèdits)    
 
La Sra. Mínguez  explica el contingut del conjunt dels expedients que seran objecte del 
debat. Fa constar el canvi que s’ha produït en el document de l’escenari pressupostari 
plurianual (en el quadre resum); no modifica el signe final, sinó que rectifica una errada 
produïda quant a les transferències de capital dels organismes autònoms. Considera que el 
tancament del pressupost de l’any 2009 cal entendre’l en un context econòmic molt especial. 
Els comptes públics dels ajuntaments han estat marcats per dos factors essencials: els 
problemes estructurals del finançament local i l’actual conjuntura de crisi econòmica. Aquesta 
crisi ha provocat una caiguda dels ingressos associats a la construcció (ICIO, plusvàlues, 
venda de patrimoni, quotes urbanístiques, etc.). La caiguda dels ingressos ha tingut uns 
efectes immediats i importants: entre l’ICIO i la plusvàlua s’ingressa la meitat del que 
s’ingressava fa dos anys. Els problemes conjunturals són generals a tots els ajuntaments. 
També influeixen els problemes estructurals del deficient finançament local; les entitats 
municipalistes estan demanant un nou model de finançament que pugui solucionar els 
dèficits creats pels serveis impropis. Explica els mecanismes que va posar en marxa el 
Govern central per afrontar aquesta situació: Fons estatals d’inversió local o flexibilitat de la 
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Llei d’estabilitat pressupostària, per exemple. L’Ajuntament tenia possibilitat d’endeutar-se, ja 
que estava a 30 punts del màxim legal, però la Llei d’estabilitat pressupostària no permetia 
l’endeutament per sobre de l’import de les amortitzacions. Per això es va permetre que els 
ajuntaments sanejats ens poguéssim acollir a una operació extraordinària de finançament (el 
Ple ho va acordar el mes de juliol passat). Aquesta operació ha permès injectar diners al 
pressupost i també ha donat solucions a problemes estructurals lligats a les despeses que 
provenien d’anys anteriors. Cal contextualitzar la liquidació de l’any 2009 en funció dels 
escenaris que s’acaben d’explicar. El reconeixement de crèdits ha disminuït en un 83% 
comparat amb l’exercici anterior. Explica les grans xifres sobre el resultat de les liquidacions 
dels pressupostos, especialment el romanent de tresoreria positiu (que es dedicarà totalment 
a finançar inversions). Explica també les dades dels reconeixements de crèdits. 
L’endeutament municipal està ara amb una ràtio de deute sobre ingressos corrents del 95%, 
15 punts per sota del màxim legal. Els ingressos s’han liquidat igual o per sobre de les 
previsions i les depeses han estat executades en un 96,7%. Hi ha hagut contenció en la 
depesa. La gestió de les inversions ha continuat millorant i està en els nivells màxims dels 
darrers anys; tenim obres en execució a final d’any per un import de 87,7 milions d’euros, 
entre les quals no hi són comptades les que es financen fora del pressupost municipal (com 
la Llotja, Gardeny, etc.). Tot i la crisi econòmica i els problemes estructurals, la ciutat està 
preparada per afrontar la situació. Es van aprofitar els anys de bonança i ara s’ha flexibilitzat 
el pressupost i amb això s’ha pogut fer l’operació de finançament amb el suport i les 
abstencions positives dels grups municipals. Creu que s’ha fet un gran esforç per garantir el 
pagament de les despeses i per continuar fent inversions que dinamitzin l’economia 
lleidatana.  
 
 
 
El Sr. Zapater  explica que votarà afirmativament els punts sotmesos a la consideració del 
Plenari. 
 
El Sr. Camats  comenta les informacions que la premsa havia facilitat , fa uns dies, sobre la 
liquidació i el reconeixement de crèdits; els titulars i les declaracions eren molt optimistes. 
Aquesta realitat ha estat possible perquè l’Ajuntament es va acollir al R. D. Llei 5/2009, que 
pretenia facilitar als ens locals el sanejament del deute pendent a empreses i a autònoms (ho 
explica). Creu que per aconseguir solucionar els problemes dels retards en els  cobraments 
dels autònoms i les PIME es podria haver decidit obligar les entitats financeres (que han 
rebut fons públics) a obrir línies de finançament per dotar de liquiditat  aquests empresaris. El 
crèdit extraordinari aprovat al Ple de juliol ens ha servit per posar-nos al dia en els pagaments 
pendents: devem menys d’allò que devíem, però haurem de retornar el crèdit. No ens podem 
enorgullir d’haver canviat una hipoteca per una altra de més lleugera. Els 13 milions d’euros 
del crèdit han permès salvar la liquidació de l’any 2009 amb superàvit. No troba malament 
que el superàvit es destini a finançar inversions en comptes de fer-ho amb crèdits o bé 
mitjançant la venda de patrimoni. El grau d’execució del pressupost ha estat en uns límits que 
es poden considerar perfectament acceptables, excepte el baix grau d’execució de les 
inversions (amb un grau d’execució de 57,3 %). Es pregunta qui ens assegura que no 
tindrem, en els anys vinents, romanents de tresoreria negatius si continua la situació de crisi 
econòmica. Cal plantejar-nos si hem aconseguit quelcom més que ajornar un any més el 
problema econòmic existent.   
 
El Sr. Mitjans  felicita l’equip de govern i la Sra. Mínguez pels resultats de les liquidacions; 
també creu que cal que ens felicitem tots aquells que vàrem votar a favor de l’endeutament 
per coresponsabilitat política. El Grup d’ERC creu que cal posicionar-se en els moments 
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importants, tot i que les decisions hagin de ser dràstiques. Considera que els titulars dels 
diaris sobre la liquidació van causar reaccions contradictòries entre la ciutadania. Creu que la 
Paeria no ha de tenir com a objectiu tancar el pressupost amb superàvit. Hem de prestar 
serveis públics i administrar els diners públics de la manera més convenient. No sap si és 
una bona opció destinar els 5,1 milions d’euros a executar obres quan hi ha ciutadans que no 
poden arribar a final de mes. Es fan moltes obres, cosa que és positiva, però també cal 
pensar en mesures que afectin directament els lleidatans com la baixada de la pressió fiscal, 
els ajuts a les famílies perquè els nens vagin a la Llotja, etc. Tanquem el pressupost amb 
superàvit perquè ens hem endeutat més. El reconeixement de crèdits per un import de 
800.000 euros és gairebé tècnic, inevitable. Votaran a favor de la proposta, però creu que cal 
fer una lectura crítica de tot plegat. També estan d’acord a votar l’escenari pressupostari que 
s’ha proposat.  
 
La Sra. Horcajada  creu que avui es planteja un nou examen del que ha estat la gestió 
econòmica municipal. El romanent positiu ens pot fer creure que la situació comptable és la 
ideal; la realitat és diferent i deixa entreveure que la gestió econòmica és molt millorable. El 
romanent es podia haver destinat a inversions o a altres polítiques prioritàries. Considera que 
la quantitat de reconeixement de crèdit encara és important. S’ha treballat molt per superar el 
desgavell de l’any passat, però la reducció s’ha fet a canvi d’endeutar-nos més. 
L’endeutament s’ha incrementat en 13 milions d’euros; calia reduir el reconeixement amb uns 
altres mitjans. El Govern diu que ha adoptat totes les mesures possibles de sanejament, però 
el consistori està més endeutat. No és el millor exemple de bona gestió. No sabem els 
resultats concrets del Pla d’austeritat. No hem acomplert l’objectiu d’estabilitat 
pressupostària, ja que tenim un dèficit no financer; per això estem obligats a fer l’escenari 
pressupostari que ens permeti retornar a l’equilibri en un termini de tres anys. Demana a 
l’equip de govern que busqui més finançament i també que es redueixi la despesa. En 
l’escenari pressupostari no s’inclou res relatiu a l’acord adoptat el passat mes de desembre 
sobre la reestructuració dels organismes autònoms amb l’objectiu de reduir la despesa. Tem 
que el Govern hagi decidit no dur a terme aquest compromís. No s’està fent prou esforç per 
reduir la despesa, aplicant els compromisos adoptats. Quant al reconeixement de crèdits diu 
que encara arrosseguem factures amb data superior a l’any i s’incompleix el termini de 
pagament de la LCSP. Gairebé el 50% de les factures del reconeixement estan emeses amb 
data anterior a 31 d’octubre de l’any passat. Creu que la reducció del reconeixement de 
crèdits és una notícia positiva, però no ens podem vanagloriar de l’existència d’un milió 
d’euros pendents de pagament. Cal millorar la tramitació de les factures, ja que els 
proveïdors han d’avançar el pagament de l’IVA; aquesta millora era un compromís del Pla 
d’austeritat. És necessari més rigor i complir la legalitat en els terminis d’abonament de les 
factures; demana més esforços. S’abstindran de votar el reconeixement perquè els 
proveïdors han de cobrar.  
 
El Sr. Guallar  coincideix amb molts dels arguments que ja s’han explicat. Destaca la 
importància d’aquesta sessió, ja que el Govern passa comptes sobre l’execució del 
pressupost i cal fer les valoracions oportunes. És necessari valorar l’eficàcia, l’eficiència, el 
compliment dels compromisos i la reacció dels ingressos. És important emmarcar les 
valoracions en el context econòmic de crisi general; per això es va acordar (amb un cert 
consens) que l’Ajuntament apliqués un Pla d’austeritat. Ens exigíem molta cura amb la 
despesa: estalvi i austeritat que havien de suposar una reducció de despesa d’un milió 
d’euros. Analitzada la liquidació des d’aquestes premisses el Grup de CiU no pot estar 
satisfet. La liquidació s’ha fet d’una manera que porta a engany, no explicita la situació 
econòmica real de l’Ajuntament. La ciutadania es planteja si amb una situació econòmica tan 
bona no caldria ara reduir els impostos. Tenim  superàvit, però també tenim més deute. Cal 
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ser molt curosos en explicar la realitat. El conjunt de la població deu 2.163 milions de les 
“antigues” pessetes. Aquesta realitat de major endeutament ens ha permès pagar els deutes 
pendents i eixugar despeses corrents que s’arrossegaven d’un any per altre. No hi ha 
superàvit perquè estem més endeutats; la Llei ens ho ha permès i calia fer-ho per pagar els 
creditors. Considera que l’equip de govern fa servir aquestes maneres per explicar-se davant 
la ciutadania. Han dit que la Llotja no ens ha costa res; l’edifici ha costat més de 50 milions 
d’euros, que s’han pagat de la venda d’un solar. L’escenari pressupostari demostra que les 
afirmacions que acaba de fer el seu grup són certes. Les previsions d’ingressos dels propers 
tres anys incorporen un augment de recaptació de l’IBI del 13,5 % per a l’any 2011; el 13% 
per a l’any 2012 i el 10% per a l’any 2013. És el Govern municipal qui compta que la 
recaptació de l’IBI s’incrementarà d’aquesta forma en els propers tres anys. Ens cal aquesta 
recaptació per atendre el pagament dels préstecs; estem més endeutats que abans. Explica 
les dades de recaptació de l’IBI i creu que no es pot culpar l’Estat dels increments, ni es 
preveu que hi hagi un increment dels immobles. Aquest impost està descontrolat i el Govern 
preveu que creixi durant els propers anys; per aquest motiu no poden votar a favor de 
l’escenari econòmic. El superàvit no és fruit de l’esforç i de l’estalvi, sinó d’una operació de 
préstec. Explica que hi ha departaments de l’Ajuntament que han controlat perfectament la 
despesa (esmenta com a exemple l‘orgànica 1 de Serveis Generals) i altres que no ho han 
fet (com en el cas de l’orgànica 1 d’Alcaldia, amb una desviació del 10%, la major part per 
despeses de protocol). En el torn següent es pronunciarà sobre el reconeixement de  crèdits.  
 
La Sra. Mínguez  diu al Sr. Camats que mai hem tingut romanents negatius i creu que 
l’escenari pressupostari defineix el que pot passar en els propers exercicis. Si continua la crisi 
ens haurem d’adaptar a cada situació concreta.  Explica que les entitats financeres no han 
rebut diners públics, l’Estat només ha  avalat una operació financera. Cal diferenciar entre el 
concepte “obra certificada” i el concepte “obra adjudicada”; és evident la gran quantitat 
d’obres iniciades. Agraeix al Sr. Zapater i al Grup d’ERC el vot favorable. Comenta que la 
destinació del romanent podria ser diversa. Cal tenir en consideració que no és compatible 
disminuir el deute i disminuir els impostos i, al mateix temps, atendre totes les despeses que 
tenim. Es vol finançar obres que estan en procés de gestió i que no tenen prou finançament. 
Diu al Sr. Guallar que quan es donen xifres d’endeutament cal comparar-les amb el total del 
pressupost i que cal tenir també en consideració que tenim un endeutament 15 punts inferior 
al permès per la Llei; estem molt per sota d’altres municipis (esmenta com a exemple 
d’endeutament el de l’Ajuntament de Madrid); les dos comunitats autònomes més 
endeutades són la de Madrid  i la de Ceuta (ambdues amb governs del PP). El 
reconeixement de crèdits ha baixat substancialment. En l’expedient de l’Ajuntament hi ha 89 
factures sobre un volum global de 10.000: 16 són de Turisme de Lleida, 4 de l’EMU, 12 són 
errors de facturació de l’empresa de manteniment de l’ascensor de la Seu Vella, 44 
corresponen al tercer trimestre de l’any, 4 són d’ADIGSA i 1 de la Fira de Lleida; només 
resten 8 factures imprevistes. S’ha fet un esforç molt important per pagar les factures en 
temps i forma. En una propera Comissió d’Economia es facilitaran dades sobre el Pla 
d’austeritat. Comenta l’informe de la Intervenció municipal sobre el compliment de l’equilibri 
financer; això ja ho sabíem i per això es va fer  l’operació el mes de juliol passat. Mai no hem 
dit que la reestructuració dels organismes autònoms suposi un efecte econòmic important en 
la reducció de despesa. Hi ha un compromís de racionalització per eficiència i per eficàcia. 
En els organismes hi ha persones i no hi ha cap objectiu de reestructuració que plantegi cap 
regulació de treball. La Llotja s’ha pagat amb la venda de patrimoni i ningú ho ha amagat. CiU 
no vol que venguem patrimoni, ni que augmentem els impostos, ni que es pugui recórrer a 
l’endeutament; d’aquesta manera no es poden fer inversions. El Govern municipal no ha 
intentat mai amagar les fonts de finançament de les inversions. Insisteix que cada any 
augmenten les bases de tots els immobles un 10% perquè estem immersos en un procés de 
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revisió cadastral. Hi haurà un augment de l’IBI horitzontal i un altre de vertical; no s’amaga 
res. Explica que hi ha partides de despesa que es controlen molt fàcilment,  perquè no tenen 
variacions; les que estan lligades a activitats poden tenir més canvis i modificacions. Hi ha 
molts titulars de premsa, referits a altres ajuntaments, que són clarament negatius: la situació 
general és molt difícil i la crisi és important. L’Ajuntament de Lleida s’acull a les possibilitats 
de la Llei i, tot i així, estem 15 punts per sota del màxim legal.  
 
El Sr. Mitjans  no creu que sigui positiu que la destinació del superàvit sigui per  a finançar 
obres insuficientment pressupostades. Creu que cal reconèixer els errors. Pregunta què s’ha 
fet del Pla d’austeritat i dels estalvis previstos i creu que ja és hora que es donin les 
explicacions oportunes. Pregunta quines són les perspectives de futur. La liquidació de l’any 
2010 també serà bona perquè hi ha un nou Pla estatal que afecta també les despeses 
generals. Estem fent moltes obres que després caldrà mantenir; això farà que sigui necessari 
incrementar els impostos. Cal reflexionar sobre aquestes qüestions.  
 
La Sra. Horcajada  no creu que el Partit Socialista pugui donar lliçons a ningú en política 
econòmica (critica la política econòmica del Govern de l’Estat i valora molt positivament la 
que va dur a terme el Partit Popular). Diu que la Sra. Mínguez no ha aplicat el contingut dels 
crèdits, reconegut de l’IMAC; els proveïdors, grans o petits, tenen dret a cobrar en el temps 
previst. El Grup del PP ha optat per l’abstenció per aconseguir que els proveïdors cobressin. 
Això no vol dir que haguem d’estar contents en deure un milió d’euros. Creu que l’Ajuntament 
pot fer un esforç més important en la reducció de les despeses (especialment quant a les 
desviacions en despeses de l’Alcaldia i les protocol·làries).  Hi ha marge de maniobra per fer 
aquestes reduccions. La reducció d’organismes autònoms ha de buscar l’eficàcia i es pot 
produir un estalvi en recursos personals i materials; cal optimitzar els recursos de què 
disposem, especialment els materials. L’escenari pressupostari no preveu cap reducció de la 
despesa per aquesta via.  
 
El Sr. Guallar  retira la frase en la qual acusava el Govern d’enganyar, cosa que no és certa; 
creu, però, que diuen mitges veritats i mitges mentides (juguen amb l’ambivalència). Insisteix 
en el debat que sobre l’IBI ha tingut en reiterades ocasions amb la Sra. Mínguez. Creu que 
els conceptes han de quedar clars. Estem en un procés de revisió cadastral, és evident. Fruit 
d’aquest procés augmenta el  valor cadastral del immobles de la ciutat, que condiciona la 
base imposable de l’impost. Malgrat això, en la configuració de la quota líquida intervé 
directament el tipus de gravamen  i la potestat per fixar aquests tipus és de l’Ajuntament (en 
el nostre cas l’equip de govern). En els darrers anys aquest tipus s’ha vist reduït i ampliat en 
diverses ocasions (en el darrer any va disminuir 9 centèsimes). Per corregir l’increment del 
valor cadastral cal reduir més encara el tipus de gravamen; hi ha ajuntaments que així ho han 
fet. Recorda l’acord del Ple pel qual es va decidir que no s’augmentarien els impostos; aquest 
acord no s’ha complert perquè no s’ha rebaixat prou el tipus de l’IBI. Amb l’escenari financer 
es posa de manifest que el Govern no vol tocar el tipus de gravamen en els propers tres anys 
i això suposarà un increment substancial d’aquest tribut, per eixugar el deute i una gestió 
econòmica que qualifica de dolenta. Ningú no vol que la reestructuració d’organismes 
autònoms afecti a les persones que hi treballen (ningú no ha parlat de cap ERO i el Grup de 
CiU no ho vol, ni ho ha demanat mai). Cal sistematitzar, organitzar i evitar duplicitats. Per 
sortir de la crisi cal aplicar també el sentit comú: controlar la despesa, estalviar, orientar les 
polítiques, controlar els desviaments de les obres en execució, etc. Cal controlar la despesa. 
Ningú no ha parlat de rànquings d’endeutaments; només ho ha fet la Sra. Mínguez. No es 
poden fer comparacions sense rigor entre ajuntaments molt diferents. Segons el Ministeri 
d’Economia, entre les ciutats de més de 100.000 habitants, Lleida està en la setena posició 
entre 61 capitals (explica diverses dades comparatives). El deute ni és bo ni és dolent en 
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termes absoluts. Si es destina a la despesa corrent no és bo, si es destina a inversions pot 
ser positiu, si es fa bé. Ara, amb els plans estatals, hauria estat raonable no augmentar el 
deute, gastar millor i no traslladar més endeutament a una major pressió fiscal.  
 
La Sra. Mínguez  diu que està d’acord que cal analitzar la fiabilitat i les bases sobre les quals 
es fan els rànquings econòmics, especialment tenint en compte que les estructures 
municipals són molt diverses. Per fer rànquings cal partir de nivells idèntics (un municipi pot 
tenir moltes societats o estructures diferenciades molt variades). Sense el Pla d’austeritat no 
hi hauria hagut  el romanent que ha comportat la liquidació. S’han reduït les hores extres i 
altres depeses; informarà d’això en la Comissió d’Hisenda. Caldrà adoptar mesures 
econòmiques en funció dels problemes estructurals de l’Ajuntament i els conjunturals de 
l’economia general. Diu, a la Sra. Horcajada, que la situació econòmica que va deixar el 
Govern estatal del PP era una economia basada en el “totxo” i que no ha donat per suportar 
la crisi actual. Quant a les factures de l’IMAC explica que n’hi ha 143 (de les gairebé 2.800 
que gestiona a l’any): 81 són del tercer trimestre, 17 són de la SGAE, 30 són inferiors a 900 
euros i de les 15 restants alguna és d’Autobusos de Lleida. Cal reconèixer que l’IMAC ha fet 
una gran contenció en la despesa i ha reduït considerablement el reconeixement (la despesa 
només s’ha executat en un 93,6 %). Pregunta, a la Sra. Horcajada, per quin motiu va votar a 
favor del reconeixement de crèdits a la Diputació i a l’Ajuntament nega cap reconeixement 
positiu; agraeix l’abstenció, però creu que seria bo reconèixer les coses que es fan bé.  Diu al 
Sr. Guallar que amb els números no es vol ni es pot  jugar. Li pregunta com vol que es financi 
un ajuntament; diu com a exemple que qualsevol pare, amb un fill adolescent, paga més de 
telèfon mòbil que d’IBI. Lleida creix i cada dia disposa de més immobles que també tributen 
l’IBI. Reitera que s’ha fet un gran esforç en la contenció de la despesa.  
 
El Sr. alcalde  agraeix, a l’Equip d’Economia de l’Ajuntament, la bona feina feta durant aquest 
any (que ha estat molt difícil).  Les nostres  finances estan en la banda alta quant a gestió. 
Tenim una salut econòmica i financera que està en la banda de les bones experiències de 
l’Estat. Patim, com tots els ajuntaments, de la manca d’una Llei de finançament local. Estem 
molt per sota dels màxims previstos per la normativa en matèria d’endeutament. Creu que 
per part dels grups es tracten amb poc rigor les qüestions vinculades a grans inversions com 
la Llotja: convertir un solar en un equipament és un exemple de bona gestió des de tots els 
punts de vista (hi havia molts escenaris possibles i creu que s’ha escollit el millor). No estem 
presumint d’un superàvit de 5 milions d’euros; tenim un romanent de tresoreria positiu que 
s’aplicarà a finançar inversions de manera directa. Les inversions només es poden finançar 
amb estalvi, amb endeutament o amb el mercat immobiliari. Dedicar el romanent a un 
finançament d’inversions és un exemple de bona gestió. Explica, com a exemple de despesa 
de protocol d’Alcaldia, l’ajut de 1.500 euros que s’ha donat per a la jornada sobre la pagesia 
que en aquests moments té lloc a la Llotja, en la qual  participen 250 pagesos i ramaders i on 
es debat sobre el futur de l’agricultura lleidatana. Cal donar a les coses el valor que tenen. 
Demana, al Grup de CiU, que vagi a la festa d’inauguració del cobriment de les vies i que 
comparteixi aquest acte  amb la ciutadania; és molt important unir tres barris de la ciutat i la 
despesa que es fa no té cap caràcter sumptuari (ho explica).  
 
El Sr. Gavín  diu que li sap greu que el Sr. alcalde, en la darrera intervenció de cada punt, faci 
referència explícita i contesti els grups que ja no tenen dret a intervenir en el punt de l’ordre 
del dia. Creu que causa indefensió. Respondrà a la darrera qüestió plantejada per l’alcalde 
en el torn de precs i preguntes.  
 
El Sr. alcalde  diu que en aquest mateix cas li acaba de donar la paraula per al·lusions; res 
més allunyat de l’alcalde que generar indefensió. 
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El Sr. Gavín  diu que el Grup de CiU no és la primera vegada que no va a un acte 
d’inauguració. Han reiterat insistentment que estem en un moment de greu crisi econòmica i 
totes les autoritats monetàries i econòmiques demanen contenció en la despesa pública 
(explica diversos exemples). Està convençut que es pot inaugurar una obra sense necessitat 
de generar despeses de grups, xocolatades, etc. Aquesta despesa no la paguen les 
empreses constructores, sinó que surt del pressupost públic. Estan contents que es facin 
obres i inauguracions, però sense gastar diners en un moment de crisi. Els espectacles no 
són necessaris per fer inauguracions.  
 
El Sr. alcalde  insisteix i els demana que vagin a la inauguració. S’ha fet una contenció clara 
de les despeses sumptuàries i la liquidació del pressupost no hauria estat la mateixa sense el 
Pla d’austeritat. S’ha fet una política seriosa de restriccions. El problema econòmic d’un 
ajuntament com el nostre no és el de les despeses que puguin produir aquests actes. Estem 
aplicant la despesa pública adequadament, però la cultura i el lleure també formen part de la 
vida de la ciutat.  
 
El resultat de les votacions consta en la part dispositiva de l’acta.   
 
Punt núm. 21. Expedient de modificació de les Orden ances Fiscals Municipals  2.11 
Taxa per serveis educatius i 2.15 Taxa per zones bl aves  
 
La Sra. Bertran  manifesta que el seu grup està satisfet per la modificació de les ordenances. 
També comenta que els ha sorprès que s’hagi continuat multant pels conceptes que han 
motivat la modificació i que van quedar prou clars en el Ple passat.  
 
La Sra. Mínguez  diu que si hi ha algun cas puntual en què s’ha imposat una multa 
inadequada, s’estudiarà i es corregirà d’ofici.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm.23. Aprovació del Plec de clàusules que re giran la concessió de domini 
públic sobre una parcel·la de titularitat municipal  per a la construcció d’una residència 
assistida i un centre de dia per a persones grans, a la ciutat de Lleida  
 
El Sr. Zapater  diu que està d’acord en la proposta i anima l’equip de govern per tal que, una 
vegada es construeixi aquesta residència, faciliti que se’n facin més. Recorda que fa un any 
va presentar una moció en aquest sentit.  
 
La Sra. Bergés  recorda que aquesta proposta és la conseqüència del pacte pressupostari al 
qual es va arribar amb el seu grup, ja que aquest va ser un dels motius principals per a votar-
lo favorablement. Estan satisfets tot i que l’acord ha trigat més del que s’esperava. No és el 
model proposat inicialment pel Grup d’ERC però el Plec està força treballat i planteja moltes 
opcions. La situació econòmica actual farà una mica més difícil que es presentin moltes 
ofertes. Espera que hi hagi propostes i que es faci una residència que beneficiarà més de 
100 famílies de la ciutat. No és una competència municipal directa, però les circumstàncies 
han aconsellat dur a terme aquest projecte i que sigui la Generalitat qui concerti les places. 
 
La Sra. Horcajada  anuncia que el seu grup hi votarà a favor, malgrat que no s’han acceptat 
les esmenes que han presentat.  Creu que un 50% de les places s’havien de reservar per a 
les persones empadronades a la ciutat. El Pla de creació de places públiques de serveis 
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socials de la Generalitat en preveu un nombre molt petit per als propers tres anys. Aquest 
dèficit contrasta amb la necessitat de dur a terme aquesta residència a la ciutat. El progressiu 
envelliment de la població fa que totes les administracions hagin de concentrar esforços per 
fer uns equipaments que cada cop són més necessaris. La construcció de residències no ha 
de ser l’única via de resposta. Hi ha moltes persones que no poden pagar els preus dels 
centres actuals. L’èxit d’aquesta residència dependrà en gran mesura del nombre de places 
concertades amb la Generalitat. 
 
El Sr. Gavín  diu que aquest equipament és molt important i molt necessari. Recorda que 
aquesta necessitat la tenia incorporada CiU en el  programa electoral de diverses conteses i 
així ho han plantejat al Parlament de Catalunya. Votaran a favor de la proposta. 
 
La Sra. Ball  valora la importància del projecte per a la ciutat. És un projecte de construcció i 
de gestió. Preveu 110 places de residència assistida i 30 de centre de dia. A més, s’ubicarà 
en un espai on no hi ha equipaments d’aquestes característiques. Es millora el conjunt de 
centres d’atenció a la gent gran: llars de jubilats, ajuda domiciliària, centres de dia, etc. 
Explica que la tasca feta ha estat laboriosa; ha estat necessari fer un pla de viabilitat acurat. 
Agraeix al gerent de l’àrea (Sr. Alsinet) i a la cap del servei (Sra. Zanuy) la tasca feta en 
aquest projecte.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 38. Moció del Grup Municipal del PP lamen tant la mort del Sr. Orlando 
Zapata Tamayo; diversos acords relatius als presos de consciència a Cuba  
 
La Sra. Horcajada , ponent de la moció, n’explica el contingut. Relata el cas de la mort recent 
del Sr. Orlando Zapata Tamayo, després de dos mesos de vaga de fam. La seva protesta 
tenia com a objectiu evitar la tortura a la qual era sotmès. Explica els detalls i la cronologia de 
l’empresonament del Sr. Zapata i destaca la condemna internacional d’aquests fets. Explica 
també els acords de la Unió Europea i de l’Eurocambra que condemnava els fets i demanava 
l’alliberament dels presos polítics i de consciència. Diu que es recull la crida internacional que 
s’està fent en relació amb el respecte de les llibertats democràtiques. Llegeix la part 
dispositiva de la moció, que està transcrita íntegrament en la primera part de l’acta. Comenta 
que per obtenir el suport parcial dels grups es va substituir el terme “condemnar” per 
“lamentar”. En el punt segon es va substituir l’expressió “presos de consciència” per la de 
“presos polítics”. Amb la resta de punts es pretén obtenir una acció més decidida per part del 
Govern espanyol. Creu que és procedent que el Ple es pronunciï sobre aquesta qüestió, ja 
que qualsevol pressió que es pugui fer en favor de la democràcia a Cuba sempre és positiva. 
Agraeix el suport dels grups als dos primers punts.  
 
El Sr. Zapater  considera que el debat sobre les qüestions de política internacional no 
correspon al Ple de l’Ajuntament. Està d’acord en el fons i la forma de la moció; malgrat això 
s’abstindrà de votar.  La considera massa tova i senzilla. Cal demanar la dimissió de la 
família Castro i iniciar la transició democràtica.  
 
El Sr. Camats  manifesta el suport als dos primers punts i agraeix les esmenes acceptades. 
Cap dictadura és un règim polític acceptable. Creu que els primers punts són suficients per 
projectar una idea de condemna a un règim que ha de canviar. 
 
El Sr. Mitjans  lamenta haver de parlar d’aquesta moció. Al nostre Estat hi ha persones que 
son a la presó per dir que no “condemnen”, sinó que “lamenten”. No vol afegir res més..  
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Votaran a favor dels dos primers punts de la moció.  
 
El Sr. Guallar  diu que el seu grup comparteix l’esperit de la moció. Parlem de temes que 
passen molt lluny de casa nostra. És bo qüestionar una idea estesa en la nostra societat que 
considerava que hi havia dictadures bones (les d’esquerres) i dictadures dolentes (les de 
dretes). Compartim que totes les dictadures són dolentes. No podem permetre que hi hagi 
persones que per defensar la llibertat i la democràcia puguin morir com a conseqüència d’una 
vaga de fam. Donaran suport a tots els punts de la moció.  
 
El Sr. Presseguer  creu que hauria estat millor que l’Ajuntament s’hagués adherit a la 
resolució del Parlament Europeu del dia 11 de març, que es  va pronunciar d’una manera 
contundent sobre la qüestió amb el suport de la gran majoria de la cambra. Està d’acord en 
l’esperit de la moció; creu que és una idea compartida per tothom. Altra cosa és dir al Govern 
de l’Estat com ha d’actuar en una matèria tan delicada com aquesta i sobre la qual té uns 
encàrrecs específics dels Estats Units i de la Unió Europea. Donaran suport als dos primers 
punts de la moció. Quant als punts 3 i 4 es remet al posicionament conjunt de la Unió 
Europea en coordinació amb la política Atlàntica. Manifesta que no es pot valorar amb 
diferents mides les dictadures de dretes i les d’esquerres: totes són dictadures.  
 
La Sra. Horcajada  explica que el Govern d’Espanya, que té uns lligams especials amb Cuba, 
té una responsabilitat especial en el procés cap a la democràcia d’aquest país.  
 
El Sr. Zapater  diu que si la votació se separa, votarà a favor dels dos primers punts. 
 
El resultat de la votació està incorporat en la part dispositiva de l’acta.  
 
Punt núm. 39. Moció del Grup Municipal de CiU en qu è proposa rescindir el protocol de 
col·laboració amb la “Comunidad Islámica de Coopera ción y de reunión de Lleida i 
comarca del Segrià”, signat el 7 de desembre del 20 07 
 
El Sr. Gavín  explica que la moció ha estat presentada perquè la ciutat té, des de fa deu anys, 
dos problemes directament relacionats: El primer, el trasllat de la mesquita del carrer del 
Nord, que per les seves característiques (capacitat, massificació, etc) va generar molèsties, 
queixes i problemes de relació. El segon problema és la recerca d’un lloc digne i adequat 
perquè els lleidatans musulmans puguin exercir les seves pràctiques religioses. Ambdós 
problemes estan encara pendents. Explica el contingut del Protocol de col·laboració signat el 
4 de desembre de 2007 amb la “Comunidad Islámica de Cooperación y de reunión de Lleida i 
comarca del Segrià”, signat amb l’Imam de la mesquita, Sr. Abdelwahab Houzi. Es preveia 
una solució relativament ràpida i es preveia el seu trasllat per a l’any 2009. Fa esment de les 
queixes plantejades per les empreses del voltant de la ubicació de la mesquita, per raons de 
mobilitat i per la perillositat de la barreja d’usos. Han passat dos anys i mig i aquella possible 
solució se’ns presenta com un fracàs. Fa referència a una notícia publicada avui mateix en 
què es parla de sospites sobre desaparició dels fons recollits per a aquesta nova mesquita i 
es considera que el conveni signat és en “via morta” (no s’ha concretat el projecte, no hi ha 
llicència ni tampoc terminis per fer el trasllat). Només coneixem un avantprojecte i la Paeria 
no té cap interlocutor vàlid. La Sra. Ball va manifestar la seva sorpresa i la seva decepció per 
les notícies sobre els diners recollits per a la nova construcció de la mesquita. No hi ha cap 
calendari ni tampoc hi ha previsions per resoldre el problema. Al Grup de CiU els preocupa 
especialment l’objectiu de la integració i la convivència; això suposa que el col·lectiu tingui un 
lloc per exercir les activitats religioses i que aquest lloc sigui compatible amb les altres 
activitats. L’Ajuntament va signar un protocol amb un imam que ha tingut una actitud poc 
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respectuosa amb alguns valors essencials de la nostra societat i del nostre marc legal (com 
és la igualtat entre homes i dones). S’ha de demanar als representants dels col·lectius que 
treballin per a la integració i el respecte als valors socials. Creu que el tarannà de l’imam no 
era favorable a aquesta integració. Moltes entitats representatives del col·lectiu musulmà són 
un exemple d’integració, de diàleg i d’obertura. Aquest imam, però,  ha estat tot un exemple 
del contrari. Creu que l’alcalde se n’ha adonat d’això i per aquest motiu ha demanat que 
s’esculli un nou imam que treballi per la convivència. Estem en una situació de bloqueig. 
Malgrat això,  tota crisi planteja una oportunitat; per aquest motiu el Grup de CiU planteja la 
moció. Cal rectificar i reorientar les solucions. El Protocol ha caducat i avui no hi ha un 
interlocutor vàlid. Per això plantegen una alternativa, obrint un nou diàleg més obert i positiu. 
Cal cercar una nova solució adequada i digna i reorientar en positiu la qüestió. L’esperit de la 
moció és positiu i ofereix els seus esforços en la recerca de solucions.  
 
El Sr. Zapater  destaca la complexitat del problema, al qual s’han afegit fets relacionats amb 
la vida privada de les persones. El component públic de les actuacions privades de l’imam fa 
que ens haguem de plantejar si és l’interlocutor més adient per representar la comunitat 
musulmana. Votarà afirmativament als dos primers punts de la moció.  
 
El Sr. Camats  recorda que el seu grup no ha considerat mai que la ubicació proposada per a 
 la nova mesquita (en un lloc inhòspit i inadequat) fos respectuosa amb els drets del col·lectiu 
musulmà.  La integració no es fa creant exclusió física. Comparteix les idees expressades pel 
ponent de la moció. Les objeccions que planteja són de caràcter pràctic i tècnic. No es poden 
barrejar la vida privada i la vida pública. El col·lectiu musulmà  és prou madur per a escollir 
qui ha de ser el seu representant. El punt fonamental de la moció és la proposta de resoldre 
el conveni de col·laboració. No podem fer-ho si no hi ha hagut un incompliment formal dels 
pactes previstos; no es pot rescindir el conveni per motius de caràcter personal. Hem 
d’avaluar si hi ha –o no- un incompliment contractual. Per això pregunta si s’han presentat els 
documents i les actuacions que preveu el conveni. Si han complert les seves obligacions, el 
contracte és vàlid  i  només, en cas contrari,  es podria rescindir.  
 
La Sra. Bergés  recorda que quan es va votar el Protocol es van abstenir de votar i van 
criticar la manera com s’havia dut a terme. No estaven tampoc d’acord en la ubicació 
proposada. Fa referència a la seva intervenció quan es va debatre i votar el Plec de 
condicions; subscriu ara les mateixes paraules. Les complicacions s’han incrementat. El 
procés va començar malament i per això van demanar aturar-lo. L’alcalde va considerar que 
aquella decisió era un exemple de bon govern. Creu que la moció de CiU no és la millor 
manera de reorientar el problema. Creu que el Protocol només es pot rescindir si no s’han  
complert les obligacions previstes. També creu que ha de ser la comunitat musulmana qui triï 
els seus representants. Hi ha organismes com l’Assemblea de les religions i altres 
mecanismes de diàleg i representació. S’abstindran de votar la moció. Vol fer un 
reconeixement especial als veïns del carrer del Nord que estan fent un gran esforç i estan 
actuant amb una gran responsabilitat. Nosaltres no hem estat capaços de solucionar el 
trasllat de la mesquita i els veïns estan donant un exemple de convivència i responsabilitat. 
Cal cercar noves solucions i reaccionar, però no mitjançant una moció. Demana, a l’alcalde, 
que aprofiti la feina que es va fer el mandat passat: hi havia propostes. Cal cercar un acord 
entre totes les parts: la ciutat ho necessita. Ofereix la col·laboració del seu grup per 
solucionar aquest conflicte.  
 
La Sra. Horcajada  també opina que el tema de la mesquita ha estat mal resolt. Hi ha dos 
fets objectius que no es poden obviar. El primer, que tenim els veïns del carrer del Nord que 
han patit les conseqüències de tenir una mesquita que ha provocat problemes de convivència 
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per manca de condicions; se’ls va prometre una solució i la promesa ha estat incomplerta. 
Tenim també un  col·lectiu de nous veïns que tenen dret a orar en un espai adequat. L’any 
2007 es van abstenir en l’aprovació del Protocol, ja que es va negociar amb secretisme i, a 
més, per la manca d’un estudi previ de mobilitat. Quan es va modificar el PGL el Grup del PP 
hi va votar en contra, ja que creien que el Polígon  que no era el lloc idoni per ubicar una 
mesquita i no hi havia consens amb els propietaris confrontants. Han passat dos anys i 
encara no han presentat el projecte de construcció de la mesquita, no han complert els seus 
compromisos. Es va dir que si no atenien els requeriments de l’Ajuntament es rescindiria el 
Protocol; sembla que això ha estat així. No tenim constància de la voluntat de dur a terme el 
projecte pactat (fa referència a les notícies de la premsa d’avui). Donaran suport a la moció, 
atès que no s’ha  complert la clàusula tercera de l’acord. Creu que és  bo buscar consensos 
amb les entitats musulmanes que respecten els nostres valors. Els nouvinguts tenen tots els 
drets i els deures amb igualtat de condicions. Creu que és vital cercar una solució per fer 
possible el trasllat de la mesquita del carrer del Nord. 
 
La Sra. Camps  agraeix el to emprat pel Sr. Gavín en la presentació de la moció i les 
referències que ha fet a la integració i a la convivència. Està en desacord amb el fons de la 
moció, ja que parteix d’afirmacions que no responen a la realitat. L’Ajuntament no va triar cap 
interlocutor; el Protocol el va signar el president de la comunitat musulmana, escollit per 
aquesta comunitat. Nosaltres no jutgem, en cap cas, qui són els interlocutors de les 
associacions, entitats, etc. Això no vol dir que defensi l’imam de la mesquita del carrer del 
Nord. El Protocol de l’any 2007 no fixava terminis, cosa que vol dir que no han pogut caducar. 
Els grups no han fet cap pregunta demanant informació sobre la documentació presentada. 
Hi ha un avantprojecte que es va presentar el mes d’octubre del 2008.  No estan incomplint 
cap punt del Protocol ni del Plec de condicions. Els mesos d’octubre i novembre del 2009 es 
va presentar la documentació que fixa l’article 3 del Plec de condicions (ho explica). Nosaltres 
hem posat les eines i vàrem promoure (no pagar) una mesquita. Es va avançar en la cerca 
d’un solar; creu que no és possible trobar consens total sobre un solar per ubicar la mesquita 
(fa referència als diversos posicionaments dels grups municipals sobre aquesta qüestió).  La 
comunitat musulmana no discrepa sobre la ubicació del solar. El problema que tenen és de 
manca de finançament. La discussió actual està centrada en el tipus de construcció. S’han 
seguit els passos previstos, s’ha presentat la documentació que fixa el Plec i la comunitat 
musulmana té el projecte encallat per un problema de finançament. No hi hauria, per la 
nostra part, cap inconvenient a trobar un altre local que sigui més econòmic i pugui reunir els 
requisits idonis i no crear problemes de convivència. Ajudarem la comunitat musulmana amb 
els representants que ells designin, per tal de  fer possible el trasllat de la mesquita del carrer 
del Nord.  
 
El Sr. Gavín  també agraeix el to de la intervenció de la Sra. Camps. Diu que l’Ajuntament no 
tria els interlocutors, però té la llibertat de signar un protocol o de no signar-lo; té la llibertat de 
triar amb qui el signa. Esmenta el cas de la mesquita del Centre Històric (ubicada en un pis) 
amb qui es podria promoure el diàleg i cercar alternatives amb altres col·lectius. És cert que 
el Protocol signat no tenia fixats terminis; justament aquesta va ser una de les crítiques que el 
Grup de CiU  va fer a aquell document. No hi havia compromisos de temps, però el mes 
d’agost de l’any 2008 la Sra. Camps va signar una carta en la qual se’ls atorgava una 
pròrroga per a presentar el projecte constructiu de la mesquita (llegeix l’escrit) i s’advertia que 
si no es complia aquest lliurament es rescindiria del Protocol per incompliment del que fixa la 
clàusula tercera. Es requeria un projecte constructiu que no s’ha presentat encara. El fons de 
la qüestió és encetar un camí nou, sortir del punt d’atzucac. Pregunta quant  temps cal 
esperar per resoldre el problema. Els veïns del carrer del Nord esperen que es resolgui 
aquest tema i els musulmans practicants necessiten un lloc digne i adequat. Hem de refer el 
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diàleg amb entitats i representants que ens donin garanties del respecte als valors de la 
nostra societat. No és una bona inversió de futur que arreli el salafisme a Lleida (explica 
l’experiència del Marroc). Un conveni es pot donar per clos per motius administratius i també 
per motius operatius (no hem resolt el problema que el va motivar). Cal parlar-ne, tractar 
aquest tema al Ple de l’Ajuntament i encetar un nou camí amb voluntat de resoldre el 
problema. No es pot dir, des del Govern, que no passa res i que cal continuar  esperant. Creu 
que el text de la moció és ajustat, prudent i equilibrat.  
 
El Sr. Camats  insisteix a dir que estem parlant d’un acord signat. Pregunta si s’ha presentat 
efectivament el projecte constructiu dins del termini fixat en els acords. Creu que l’Ajuntament 
pot conveniar amb qui vulgui i cal procurar que es faci amb persones que comparteixin els 
valors comuns a tots.  
 
La Sra. Bergés  està d’acord en el fet que  la comunitat musulmana no ha manifestat res en 
contra de la ubicació de la mesquita; malgrat això, és evident que tampoc van poder triar 
altres llocs. ERC està en contra de posar una mesquita en un polígon industrial. Reitera que 
és necessari aquest replantejament com a exercici de reflexió del Ple de la corporació 
aprofitant l’estat actual del procés. No creu que sigui digne que l’edificació pugui ser una 
carpa. Reitera que és de justícia resoldre ràpidament el problema, especialment per als veïns 
afectats, als quals cal reconèixer la seva actitud. També creu que l’Ajuntament ha de 
respectar els representants de les associacions quan actuïn amb aquest caràcter 
representatiu; en aquest cas, ha de ser la comunitat musulmana qui digui amb qui cal 
continuar dialogant.  
 
La Sra. Horcajada  creu que hi ha un incompliment del conveni, que motiva la rescissió, i la 
mateixa Sra. Camps  ho ha dit en el document que ha llegit el Sr. Gavín. No és el mateix un 
avantprojecte que un projecte constructiu. El Govern no pot anar en contra dels seus propis 
actes i negar que hi hagi un incompliment. En relació amb la tria de l’interlocutor, creu que 
podem aprendre dels nostres errors i no hauríem de signar cap acord amb una persona que 
sigui radical. Indirectament estem fomentant uns valors que no compartim. Podem exigir no 
signar cap conveni amb persones que no comparteixin els nostres valors.  
 
El Sr. alcalde  diu que una cosa és signar un conveni amb una persona amb la quual no 
compartim uns valors i una altra, molt diferent, és que d’això se’n derivi que estem fomentant 
uns determinats valors. Demana a la Sra. Horcajada que retiri l’al·lusió que ha fet sobre el 
foment d’aquests valors.  
 
La Sra. Horcajada  diu que potser en algun altre cas el Sr. alcalde s’hauria negat a signar un 
determinat conveni. Si admetem, com a interlocutors,  determinades persones d’una manera 
o d’una altra fomentem uns determinats valors. Creu que en aquest cas ens hem equivocat i 
a partir d’aquesta mala experiència estem autoritzats a triar els interlocutors, en aquest cas i 
en altres que es puguin presentar.  
 
El Sr. alcalde  vol que quedin  clares les declaracions de l’Alcaldia en aquest Ple: que ni 
l’Ajuntament de Lleida, ni l’equip de govern ni el seu alcalde fomenten cap valor que vagi 
contra els valors generalment acceptats per la nostra societat; un dels quals, fonamental, és 
el de la igualtat.  
 
La Sra. Camps  creu que el Sr. Gavín ha tornat a fer servir el maniqueisme i la demagògia. 
La moció proposada de rescindir el Protocol de col·laboració, no parla de cap carta enviada 
per la tinent d’alcalde. Es diu que han caducat els terminis del Protocol, quan aquests 
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terminis no hi són. Li demana que miri tot l’expedient. Hi ha dues pròrrogues sol·licitades i 
atorgades. La comunitat musulmana va presentar l’avantprojecte de l’octubre del 2008 (amb 
retard sobre una carta administrativa, no sobre el Protocol). Es donen pròrrogues a milers 
d’expedients. Creu que el Sr. Gavín mai no ha tingut la voluntat d’arribar a acords en aquest 
tema; aquesta solució ha estat legítimament aprovada pel Ple. Insistirem, tant com calgui, per 
 trobar una solució i es donaran les pròrrogues que siguin necessàries. El Protocol parla 
d’esborrany de projecte (un avantprojecte); la referència que es fa en la carta és un error de 
transcripció i es veu clarament en l’escrit que també s’esmenta el concepte “esborrany de 
projecte”. La moció no aporta cap solució. Estem parlant del problema de la mesquita del 
carrer del Nord i cal tenir com a interlocutor el que ho sigui de la comunitat d’aquesta 
mesquita. Segurament ens agradarien més altres representants, però no els podem triar. 
Potser ara el tema es podrà desencallar amb el nou representant. Espera que tots treballem 
per torbar una solució en el marc acordat o en algun altre marc que es pugui proposar.  
 
El Sr. Gavín  creu que ha estat la Sra. Camps qui ha canviat el to del debat. Reitera que ha 
estat ella qui ha escrit, en una carta oficial, que si no es presenta el projecte de construcció 
es rescindirà el Protocol. No entén que el Govern estigui enrocat en aquesta qüestió. Torna a 
esmentar les declaracions de la Sra. Ball i del Sr. alcalde i no creu que siguin coherents amb 
negar que estem en un carrer sense sortida. El problema és difícil de resoldre, però en altres 
llocs ho han fet bé (explica, com a exemple, el cas de Reus, resolt amb consens polític i amb 
la conformitat de la comunitat musulmana). No es pot negar la realitat. Insisteix també que no 
és positiu que el salafisme arreli a Lleida; no és una bona inversió per al futur i per a la 
convivència. Cal actuar, intentar cercar una solució ràpida i fer-ho amb diàleg amb el 
col·lectiu musulmà que té voluntat d’integració.  
 
El Sr. alcalde  diu que cal ser conscients d’allò que votem; en les darreres intervencions 
s’està parlant sobre religions i sobre fonamentalismes. Votem una proposta de rescissió 
unilateral, per part de l’Ajuntament, d’un conveni signat. L’alcalde no participa de la religió 
musulmana, tot i que la  respecta totalment. Tampoc participa de la línia de pensament 
salafista ni de cap fonamentalisme ni dogmatisme de cap religió. En la moció no votem a 
favor o en contra del salafisme; tots els membres de la corporació estem en contra dels 
dogmatisme. Creu que la moció és inoportuna. Possiblement,  un canvi en la direcció de la 
comunitat musulmana, obri una oportunitat d’avançar amb el mateix conveni signat. Els 
convenis vinculen a institucions i estan signats per les persones que són al davant. . Si es 
confirma la marxa d’un representant de tendència dogmàtica i la comunitat musulmana la 
substitueix per una persona no dogmàtica, aquest fet pot fer avançar solucions. Així ho 
desitja l’alcalde. Creu que cal també considerar que un dels limitadors més importants és la 
situació econòmica que afecta la comunitat musulmana i  la resta de la societat.  
 
El Sr. Camats  explica que ha entès que l’expressió de projecte constructiu de la notificació 
comentada ha estat un error i que feia referència a l’expressió esborrany de projecte (que té 
el mateix contingut que l’expressió  avantprojecte).  Per aquest motiu votarà en contra del 
primer punt, però votarà a favor de la resta.  
 
El resultat de la votació queda reflectit en la part dispositiva de l’acta.  
 
 
Punt núm. 40. Moció del regidor no adscrit i dels g rups municipals del PSC, CiU, PP i 
ICV-EUiA en què proposa la celebració anual del “Di a del Riu Segre” 
 
El Sr. Zapater  agraeix a l’equip de govern i a la resta de grups el fet d’haver consensuat 
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aquesta moció.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 41. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA r elativa al Pla per al foment i l’ús 
de la bicicleta 
 
El Sr. Camats  explica el contingut de la moció. Aquesta moció s’ha presentat després 
d’escoltar diverses associacions compromeses amb la bicicleta i amb la mobilitat. Destaca 
que Lleida, des de fa un any,  forma part de la Xarxa de Ciutats per a la Bicicleta, per acord 
unànime del Ple de l’Ajuntament. Estar en la Xarxa implica complir un seguit de compromisos 
inherents a l’adhesió. Llegeix i explica un seguit de compromisos específics que estan 
relacionats en la part expositiva de la moció. L’any 1996 es va començar a fer carrils bici a la 
nostra ciutat; des d’aquell moment no s’ha fet res més amb una idea d’unitat i de conjunt, 
només s’han fet “pegats”. Esmenta que hi ha  els estudis de la Sra. Sylvie Magnett (any 2003) 
i el del Sr. Ole Thorson i l’empresa SINTRA (any 2007), explicitats també en el text de la 
moció. Explica les dades que faciliten aquests estudis sobre l’ús de la bicicleta a la nostra 
ciutat i els motius pels quals no es fa ús d’aquest mitjà de transport (les dades també hi 
consten  en el document de la moció). Tenim una xarxa de carril bici que està en mal estat, 
cosa que comprova cada dia com a usuari de la bicicleta. Manca manteniment, senyalització, 
pintura... Hi ha vehicles estacionats constantment en aquest carril, els autobusos estacionen 
damunt les proteccions, no hi ha guàrdies urbans que controlin aquests estacionaments, etc. 
Tenim un compromís amb els sindicats en el qual es preveia que hi hauria un col·lectiu de la 
Guàrdia Urbana que faria servir la bicicleta com a mitjà de transport en determinades zones 
(aquest acord tenia com a límit d’execució el primer trimestre de l’any 2009). Aquest 
compromís no s’ha  complert, tot i que no tenia cap cost per a l’Ajuntament. Hi ha moltes 
ciutats de Catalunya que tenen nombroses unitats de la policia local que fan servir la bicicleta 
(esmenta diversos exemples). Es pot establir, en el nostre cas, de manera voluntària i donar 
un exemple extraordinari. Aquesta mesura es podria emmarcar en el proper Congrés de la 
bicicleta, que tindrà lloc en aquesta ciutat els dies propers. Creu que la moció fa un seguit de 
 propostes en positiu. Ha afegit un punt, a petició del Grup del PP, relatiu al servei de lloguer 
de bicicletes (tot i que sense temporalitzar-ho). Quant al punt segon, especifica que amb la 
creació de l’Oficina de la Bicicleta, no es pretén que hi hagi un nou organisme, sinó una eina 
de reflexió i de treball que serveixi d’interlocutor.  
 
El Sr. Zapater  comparteix el fons i la forma de la moció, però creu que totes les obres que 
proposa en relació amb el carril bici, suposen unes despeses econòmiques que aquest any 
no són procedents. Per aquest motiu s’abstindrà de votar-la.  
 
El Sr. Mitjans  recorda que ERC va presentar, l’any 2008, la proposta que va fer possible els 
acords de l’any 2009 als quals s’ha fet referència. Votaran a favor de la moció. Creu que el 
que causa una especial preocupació és el fet que avui hi hagi carrers, com el de Salvador 
Espriu, que estan tallats.  
 
La Sra. Horcajada  diu que votaran a favor de la moció. El contingut de la moció és prou 
explicatiu, especialment en relació amb l’estat del carril bici. Cal el Pla de mobilitat de la 
bicicleta. Comparteix la reflexió feta pel Sr. Camats sobre l’Oficina de la Bicicleta; no es tracta 
de crear nous organismes, sinó d’aprofitar els recursos que tenim. Agraeix que s’hagi 
acceptat l’esmena que han presentat i creu que disposar del servei de lloguer (especialment 
per poder tenir un lloc on deixar la bicicleta) pot fomentar-ne l’ús. Explica, com a exemple,  el 
cas de l’Ajuntament de Sevilla.  
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El Sr. Gavín  diu que el seu grup també votarà a favor de la moció. Cal fer una aposta 
decidida per la bicicleta com a sistema de transport urbà. Cal avançar en molts aspectes: 
donar continuïtat als circuits de carril bici, fer un manteniment acurat, etc. El dubte de l’Oficina 
de la Bicicleta ja ha estat aclarit pel Sr. Camats. 
 
La Sra. Camps  diu al Sr. Mitjans que el tancament del carrer Salvador Espriu és una petició 
de la comunitat educativa i de l’AMPA del Col·legi Frederic Godàs.   
 
La Sra. Mestres  diu que votaran en contra de la moció. Considera que les mocions han de 
ser fruit del pacte i de la negociació. Creu que el to de la intervenció del ser Camats no ha 
estat del tot correcte. Comparteix els compromisos adoptats amb la Xarxa de la bicicleta i 
creu que l’Ajuntament de Lleida els està complint. Creu que les crítiques a l’estat i al 
manteniment del  carril bici són improcedents. Es diu que la xarxa és insuficient, incompleta,  
inconnexa i pèssimament protegida. Diu que quan va assumir la responsabilitat sobre la 
mobilitat de la ciutat, a Lleida no hi havia xarxa connexa de carril bici i ara sí que tenim xarxa. 
La responsabilitat sobre el carril bici en el mandat passat corresponia al Grup d’ICV. Enumera 
tot un seguit de trams i connexions del carril bici que s’han fet en aquest nou mandat (incloent 
les peces separadores). També s’ha repintat tot un seguit de trams del carril bici i es fa un 
manteniment anual amb la partida pressupostària corresponent. No s’ha fet constar en cap 
moment l’esforç que està fent l’Ajuntament per poder tenir el Congrés de la bicicleta a la 
nostra ciutat (explica els detalls i valora el cost de l’organització). Tenim una planificació 
constant i el Congrés es fa a la nostra ciutat, entre altres motius, perquè disposem de 500 
quilòmetres de camins de l’horta. Creu que no ha estat correcte el to emprat en la moció. De 
vegades hi ha inconvenients per circular en bicicleta, perquè res és perfecte. Hi ha voluntat 
de complir el Pacte per a la ciutadania quant a l’acord de fer patrulles en bicicleta. La 
Regidoria ho ha intentat (hi ha dos bicicletes ja comprades), però no hi ha agents que 
voluntàriament vulguin fer el servei d’aquesta forma.  
 
El Sr. Camats  comenta i explica diverses fotografies de les quals es desprèn que l’estat del 
carril bicicleta és pèssim. Pregunta quantes multes ha posat la Guàrdia Urbana per 
estacionar vehicles en el carril bicicleta. Els cons de protecció han estat trencats 
immediatament pels autobusos que hi estacionen a sobre. Manquen estacionaments per a 
les bicicletes. Vol que consti que agraeix molt que es faci a Lleida el Congrés de la bicicleta 
(felicita la regidora). Creu que adquirirem compromisos que faran que millori la xarxa, la 
circulació, etc. Explica que el seu to en el debat ve motivat per la vehemència, no per la 
irritació. Quant al Pacte per la ciutadania té dubtes pel que fa a la negativa dels membres de 
la Guàrdia Urbana de patrullar amb bicicleta. Lleida no serà la primera ciutat que tingui policia 
amb bicicleta. Cal promoure que aquest mitjà de transport sigui quotidià. Lamenta el vot 
contrari de l’equip de govern, tot i que creu que és coherent amb la seva actitud dels darrers 
anys en què han manifestat que no creien en aquesta alternativa de transport. Agraeix el vot 
favorable i l’abstenció de la resta de grups.  
   
Es rebutja amb 15 vots en contra del Grup del PSC, 10 vots a favor dels grups d’ICV-EUiA, 
CiU, PP i ERC i l’abstenció del regidor no adscrit.  (abans de la votació s’absenta de la sessió 
el regidor Sr. Montanya).  
 
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Gavín   esmenta la compareixença del Sr. alcalde davant el Parlament de 
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Catalunya, que tindrà lloc aquesta tarda. El motiu serà la defensa de les al·legacions fetes 
per l’Ajuntament al projecte de Llei de vegueries. Creu que el Sr. alcalde ha estat molt 
bel·ligerant (i molt clar) en aquesta qüestió; els arguments que ha defensat coincideixen en 
gran part amb els de CiU. Considera que l’actitud de l’Alcaldia ha estat valenta, ja que no ha 
coincidit amb el posicionament oficial del seu partit. Li demana que al Parlament continuï 
defensat aquestes idees amb la mateixa vehemència. Creu que si no aconseguim res, 
haurem produït una frustració important. Portar les al·legacions a ser ratificades pel Ple va 
ser un acció sense precedents (ho explica). De moment, en el procés d’acceptació inicial 
d’al·legacions, el Govern no ha atès les que hem presentat. Reitera que l’alcalde ha de fer 
tots els esforços per convèncer i per aconseguir algun resultat positiu. No podem donar la 
sensació que tenim un país (i un Govern) excessivament centralitzat i que no atén prou les 
veus del territori. Aquest prec és un petit advertiment polític i, al mateix temps, vol refermar el 
compromís de CiU en la defensa de les al·legacions.  
 
El Sr. alcalde  agraeix el suport del Sr. Gavín. Diu que avui defensarà la visió sobre aquesta 
qüestió i també ho farà amb les al·legacions presentades. Aquesta defensa serà clara; cal 
tenir en consideració,  però, que el Parlament és sobirà i té les seves majories per tal 
d’aprovar i desenvolupar les lleis. Llegeix una part del discurs que pronunciarà aquesta tarda 
en què posa de manifest que s’han fet modificacions en el contingut de l’avantprojecte de 
Llei, en haver estat acceptades algunes de les al·legacions presentades per l’Ajuntament de 
Lleida. Explica les referides a l’exigència d’estudis per avaluar l’impacte de les vegueries que 
es creïn, la millora en la regulació del règim transitori i en la subrogació de les actuals 
diputacions i la incorporació de la modificació de la Llei municipal en aquells articles afectats 
per la creació dels nous ens locals. La qüestió més important continua sent el mapa 
veguerial, tema que serà el centre de la seva intervenció; també farà especial esment al 
necessari transvasament de competències dels consells comarcals cap als consells de 
vegueries o cap a altres ens prestadors de serveis. 
 
El Sr. Gavín  celebra que s’hagin acceptat algunes propostes, però creu que els estudis 
d’impacte tenen ara un sentit especial, abans que s’adopti la decisió d’aprovar el mapa 
veguerial mitjançant aquesta Llei. Creu que no és coherent que s’accepti fer estudis 
d’impacte i, al mateix temps, s’aprovi la Llei a corre-cuita. Les compareixences es volen fer 
de manera molt ràpida i en un nombre reduït; per a temes molt menors el Parlament n’ha fet 
més. Els  preocupa la dinàmica de les preses i la voluntat que hi ha al darrere. Coincideix a 
pensar que el tema més important és el mapa veguerial. Cal fer estudis que ens permetin 
afirmar si té sentit dividir el territori de Lleida en dos o tres vegueries.  Espera que la 
compareixença d’avui pugui ser útil.  
 
El Sr. alcalde  destaca la coincidència amb el Sr. Gavín en aquest punt. Llegeix un altre 
paràgraf de la seva intervenció on expressa que no disposem d’estudis aprofundits sobre les 
repercussions econòmiques de la nova divisió veguerial (ni pel que fa a l’impacte que pugui 
tenir sobre el pressupost ni al que pugui tenir fora de l’administració, en el sector privat de 
l’economia lleidatana). Aquestes dues qüestions són interrogants que li preocupen. Destaca 
que la memòria econòmica que acompanya el projecte de Llei es limita a negar costos 
addicionals per a l’administració i per als administrats; tanmateix no queda demostrat.  
 
Número 2. La Sra. Horcajada  formula un prec en relació a la licitació que ha iniciat la 
Generalitat per a l’execució d’un centre penitenciari que es farà a la ciutat de Tàrrega. Les 
750 places d’aquest centre formen part de les 4.700 places de nova creació que preveu el 
Pla d’execució penal de la Generalitat. Sembla que les intencions de la Conselleria és que el 
centre de Tàrrega s’ompli amb reclusos  de la presó Model, oblidant la saturació de la presó 
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de Lleida (explica les dades sobre l’actual població reclusa al centre de la ciutat). Demana 
que l’alcalde faci les gestions oportunes perquè una part dels reclusos del centre de Lleida 
puguin ser traslladats al nou centre de Tàrrega. També vol que consti el suport del seu grup a 
les al·legacions que avui defensarà l’alcalde al Parlament de Catalunya. Li desitja que sigui 
convincent en un tema vital per a Lleida pel que fa a motius econòmics, socials, de pes polític 
 i sentimentals.    
 
El Sr. alcalde  diu que té tota la seva confiança en la Conselleria de Justícia i en la seva 
consellera. Creu que el repartiment de la població penitenciària es fa aplicant els millors 
criteris d’optimització.  
 
El Sr. Franco  explica que el Pla d’equipaments penitenciaris és àmpliament  conegut i pretén 
dotar Catalunya de tot un conjunt de places que donin cabuda al volum d’interns que s’ha 
incrementat en els darrers anys (ho explica). Cal fer un centre penitenciari cada any i per això 
s’ha fet un gran esforç d’inversió. Quan es faci el centre de Tàrrega i el de preventius de 
Barcelona (que complementaran els quatre que estan en obres o en funcionament de nou) 
tindrem les 12.000 places previstes. Els centres penitenciaris formen part d’una política de 
país. Podrem reduir la nostra població penitenciària, però el més important és la política 
general de distribució. Explica la ubicació dels nous centres i la redistribució global en el 
territori. Actualment tenim uns 1.000 interns, en altres moments la població ha estat més 
elevada i l’obertura de nous centres la pot fer variar (ho explica). Reitera que es tracta de fer 
una política general de país en matèria penitenciària. Creu que els localismes no ajuden 
gens.  
 
La Sra. Horcajada  diu que com a regidora de l’Ajuntament de Lleida li preocupa la situació 
del centre penitenciari de la ciutat. Reitera que hi ha un nombre major de reclusos dels que li 
correspon. Li hauria agradat sentir que a la presó de Tàrrega hi podrien anar reclusos de la 
Model i també de Lleida. Creu que una redistribució global hauria d’afectar també al centre de 
Lleida. 
 
El Sr. Franco  diu que és evident que a la presó de Tàrrega  hi podran anar reclusos de 
qualsevol centre penitenciari; explica que la presó Model és un centre de preventius i Tàrrega 
no ho serà.  Hi haurà una redistribució.  
 
Número 3.  El Sr. Mitjans  renuncia a fer la pregunta que tenia prevista per tal que l’alcalde 
pugui anar a defensar al Parlament el seu posicionament, tot i que és contrari al que defensa 
ERC.  
El Sr. alcalde ho agraeix. 
 
Número 4. El Sr. Zapater  desitja al Sr. alcalde molta sort en la intervenció d’aquesta tarda al 
Parlament. Ajorna la pregunta que tenia prevista.  
 
 
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 

Vist i plau, 
L’alcalde, 


